



ຜູ້ແທນປະຊາຊົນ

PHOUTHEN PASAXON

ສຽງຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ

ສໍານັກງານຕັ້ງຢູ່ອາຄານຄະນະເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ, ໂທ: 021 840 430 email: phouthen.na@gmail.com; www.na.gov.la; app: Lao na

17-23
ມັງກອນ
2024
ປີທີ 13
ສະບັບທີ 954
ລາຍສິບປະດາ

ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ຕ້ອນຮັບລັດຖະມົນຕີກະຊວງການພົ້ນພູຍີ່ປຸ່ນ

(ສພຊ) ໃນວັນທີ 11 ມັງກອນ 2024 ທີ່ຫ້ອງຮັບແຂກສະພາແຫ່ງຊາດ, ທ່ານ ປອ. ນາງ ສຸນທອນ ໄຊຍະຈັກ ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ຕ້ອນຮັບການເຂົ້າຢ້ຽມຂໍ້ານັບຂອງທ່ານ ນາງ ຊິຈິຍະ ຊິນະໂກະ (TSUCHIYA Shinako) ລັດຖະມົນຕີກະຊວງການພົ້ນພູ, ປະທານຄະນະມິດຕະພາບລັດຖະສະພາຍີ່ປຸ່ນ-ລາວ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ເນື່ອງໃນໂອກາດມາຢ້ຽມຢາມ ແລະ ເຮັດວຽກຢູ່ ສປປ ລາວ. ໂອກາດນີ້, ທ່ານ ປອ.



ນາງ ສຸນທອນ ໄຊຍະຈັກ ໄດ້ຮັບຄຳສູງຕໍ່ການຢ້ຽມຢາມຄັ້ງນີ້ ກ່າວສະແດງຄວາມຍິນດີຕ້ອນຮັບຢ່າງອົບອຸ່ນ ພ້ອມທັງຕີລາຄາສູງຕໍ່ການຢ້ຽມຢາມຄັ້ງນີ້ຂອງທ່ານ ນາງ ຊິຈິຍະ ຊິນະໂກະ ເຊິ່ງເປັນການເສີມຂະຫຍາຍຄວາມສາມາດທາງການເມືອງ ແລະ ການຮ່ວມມືອັນດີງາມທີ່ມີມາແຕ່ດົນນານ ກໍຄືການເປັນຄູ່ຮ່ວມມຸດທະສາດລະຫວ່າງສປປ ລາວ ແລະ ຍີ່ປຸ່ນ ເວົ້າລວມ, ເວົ້າສະເພາະ ລະຫວ່າງສອງອົງການນິຕິບັນຍັດ ໃຫ້ນັບມື້ນັບຂະຫຍາຍຕົວຢັ້ງຢືນ; ທ່ານໄດ້ສະແດງຄວາມເຫັນໃຈຕໍ່ລັດຖະບານ ແລະ ປະຊາຊົນຍີ່ປຸ່ນໃນເຫດການແຜ່ນດິນໄຫວຢູ່ປະເທດຍີ່ປຸ່ນໃນຕົ້ນເດືອນມັງກອນທີ່ຜ່ານມາ, ອັນໄດ້ກໍ່ໃຫ້ເກີດຄວາມເສຍຫາຍແກ່ຊີວິດ

ຫຍາຍສາຍພົວພັນມິດຕະພາບ ແລະ ການຮ່ວມມືອັນດີງາມທີ່ມີມາແຕ່ດົນນານ ກໍຄືການເປັນຄູ່ຮ່ວມມຸດທະສາດລະຫວ່າງສປປ ລາວ ແລະ ຍີ່ປຸ່ນ ເວົ້າລວມ, ເວົ້າສະເພາະ ລະຫວ່າງສອງອົງການນິຕິບັນຍັດ ໃຫ້ນັບມື້ນັບຂະຫຍາຍຕົວຢັ້ງຢືນ; ທ່ານໄດ້ສະແດງຄວາມເຫັນໃຈຕໍ່ລັດຖະບານ ແລະ ປະຊາຊົນຍີ່ປຸ່ນໃນເຫດການແຜ່ນດິນໄຫວຢູ່ປະເທດຍີ່ປຸ່ນໃນຕົ້ນເດືອນມັງກອນທີ່ຜ່ານມາ, ອັນໄດ້ກໍ່ໃຫ້ເກີດຄວາມເສຍຫາຍແກ່ຊີວິດ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 4



ທ່ານ ສິມມາດ ພິລເສນາ ເຮັດວຽກກັບ ສພຂ ອັດຕະປື



(ສພຊ) ວັນທີ 14 ມັງກອນ 2024, ທ່ານ ສິມມາດ ພິລເສນາ ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ໄດ້ເຄື່ອນໄຫວຢ້ຽມຢາມ ແລະ ເຮັດວຽກຢູ່ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ອັດຕະປື ໂດຍມີທ່ານ ນາງ ມິນາພອນ ໄຊສິມພຸ ປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ບັນດາທ່ານຮອງປະທານ, ຄະນະກຳມະການ ແລະ ຄະນະເລຂາທິການ ສພຂ ໃຫ້ການຕ້ອນຮັບຢ່າງອົບອຸ່ນ. ໃນການເຮັດວຽກກັບສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ທ່ານ ນາງ ມິນາພອນ ໄຊສິມພຸ ໄດ້ລາຍງານສະພາບລວມໂດຍຫຍໍ້ໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານ; ຈາກນັ້ນ, ທ່ານຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ມີຄຳເຫັນ

ໂດຍໃຫ້ເອົາໃຈໃສ່ຕິດຕາມຊຸກຍູ້ເປັນຕົ້ນໃນຂົງເຂດວຽກງານສຶກສາ ແລະ ສາທາລະນະສຸກ ໂດຍສະເພາະການປະລະການຮຽນ ແລະ ກອງທຶນປະກັນສຸຂະພາບ.

ໃນໂອກາດນີ້, ໄດ້ມີພິທີມອບ-ຮັບອຸປະກອນໄຟຟ້າແສງອາທິດ (ໂຊລາເຊວ) ໃຫ້ແກ່ໂຮງຮຽນສາມັນກິນນອນຊົນເຜົ່າແຂວງອັດຕະປືຈຳນວນ 10 ຊຸດ ມູນຄ່າ 67 ລ້ານກວ່າກີບ ໂດຍການກ່າວມອບຂອງທ່ານ ສິມມາດ ພິລເສນາ ແລະ ກ່າວຮັບຂອງທ່ານ ນາງ ຫິງຄຳ ຊາຝັກດີ ຜູ້ອຳນວຍການໂຮງຮຽນສາມັນກິນນອນຊົນເຜົ່າ ເຊິ່ງມີທ່ານປະທານ-ຮອງປະທານ, ຄະນະກຳມະການ, ຄະນະເລຂາ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 3

ວາງພວງມາລາລະນິກເຖິງຜູ້ເສຍສະຫຼະ ໃນບັນຮົບ 3 ບ້ານ ເມືອງທົ່ງມີໄຊ



(ສພຊ) ເພື່ອເປັນການລະນິກເຖິງຜູ້ເສຍສະຫຼະຊີວິດໃນບັນຮົບ 3 ບ້ານຂອງເມືອງທົ່ງມີໄຊ ຄົບຮອບ 40 ປີ ເປັນອານຸສອນຈາລຶກຄຸນງາມຄວາມ

ດີຂອງຜະນັກງານ-ນັກຮົບແລະປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າທີ່ເສຍສະຫຼະຊີວິດໃນສົງຄາມ 3 ບ້ານດັ່ງກ່າວ ຢ່າງອົງອາດກ້າຫານ ເພື່ອປົກປັກຮັກສາປັດຖຸຜຸມ ແລະ ດິນ

ດອນຕອນຫຍ້າອັນສຸດທີ່ຫວງແຫນ ໄວ້ໄດ້ຢ່າງໜັ້ນຄົງ; ໃນລະຫວ່າງວັນທີ 9-10 ມັງກອນ 2024 ທ່ານ ພິ. ສຸວອນ ເລືອງບຸນມີ ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ເຂົ້າຮ່ວມພິທີລະນິກເຖິງຜູ້ເສຍສະຫຼະຊີວິດໃນບັນຮົບ 3 ບ້ານຂອງເມືອງທົ່ງມີໄຊແຂວງໄຊຍະບູລີຄົບຮອບ 40 ປີ (1984-2024) ໂດຍມີທ່ານ ເພັງນິລັນ ຄຳພັນເພັງ ປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງໄຊຍະບູລີ, ທ່ານ ພິ. ຈັນທອງ ສອນຕະອາດ ຮອງລັດຖະມົນຕີກະຊວງປ້ອງກັນປະເທດ, ບັນດາສະຫາຍຄະນະປະຈຳ ແລະ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 3

ຕັ້ງໜ້າເສີມຂະຫຍາຍທາດແທ້ ແລະ ມູນເຊື້ອອັນສະຫງ່າອົງອາດຂອງກອງທັບປະຊາຊົນລາວ

ວັນທີ 20 ມັງກອນ ແມ່ນວັນສ້າງຕັ້ງກອງທັບປະຊາຊົນລາວ ຄົບຮອບ 75 ປີ (20/1/1949-20/1/2024) ເຊິ່ງການສະຫຼິ້ມສະຫຼອງວັນດັ່ງກ່າວ ໃນປີນີ້ ແມ່ນໃນທ່ານກາງທີ່ຫົວໜ້າ, ຫົວລັດ, ຫົວກອງທັບ ແລະ ຫົວປວງຊົນລາວບັນດາເຜົ່າ ພວມສືບຕໍ່ຜັນຂະຫຍາຍຈັດຕັ້ງປະຕິບັດມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ ຄັ້ງທີ XI ຂອງພັກໃນທ້າຍສະໄໝ ຢ່າງເປີກບານມ່ວນຊື່ນ ແລະ ເອກອຳງທະນົງໃຈເປັນຢ່າງຍິ່ງທີ່ໄດ້ພ້ອມກັນສ້າງຂະບວນການ-ສ້າງຜົນງານກະກຽມກອງປະຊຸມໃຫຍ່ 3 ຂັ້ນຂອງພັກ, ວັນສ້າງຕັ້ງພັກ ໗໗ ລາວ ຄົບຮອບ 69 ປີ, ວັນຊາດ 2 ທັນວາ ຄົບຮອບ 49 ປີ.

ກ່ອນໜ້ານີ້ 75 ປີ ຄືວັນທີ 20 ມັງກອນ 1949, ກອງທັບລາວອິດສະຫຼະ ເຊິ່ງແມ່ນຕົ້ນກຳເນີດຂອງກອງທັບປົດປ່ອຍ, ກອງທັບປະຊາຊົນລາວ ປັດຈຸບັນ ໄດ້ຮັບການສ້າງຕັ້ງຂຶ້ນຢູ່ເຂດທີ່ໜັ້ນຕາແສງລາວຮຸ່ງ-ພຽງສາ ເມືອງຊຽງຄໍ້ ແຂວງຫົວພັນ ໂດຍແມ່ນປະທານ ໄກສອນ ພິມວິຫານ ທີ່ເຄົາລົບຮັກ ເປັນຜູ້ປະກາດສ້າງຕັ້ງ ແລະ ບັນຊາໂດຍກົງ. ນັ້ນ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 8

ກສຕສ ຕິດຕາມກວດກາວຽກງານ ຢູ່ແຂວງຊຽງຂວາງ



(ສພຊ) ໃນລະຫວ່າງວັນທີ 7-10 ມັງກອນ 2024 ທ່ານ ຮສ. ປອ. ລິນຄຳ ດວງສະຫວັນ ກຳມະການສຳຮອງສູນກາງພັກ, ຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ, ປະທານກຳມາທິການເສດຖະກິດ, ເຕັກໂນໂລຊີ

ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ (ກສຕສ) ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ໄດ້ລົງເຄື່ອນໄຫວຕິດຕາມກວດກາ ແລະ ຊຸກຍູ້ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍ ແລະ ມະຕິຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ກ່ຽວກັບໂຄງການທົດລອງຂຸດຄົ້ນແຮ່ທາດ ແລະ

ການປຸງແຕ່ງນ້ຳມັນແອັດຊັງເພື່ອຊົມໃຊ້ພາຍໃນຢູ່ແຂວງຊຽງຂວາງ ໂດຍມີກົມວິຊາການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຂອງກະຊວງ ເປັນຕົ້ນ: ກົມຄຸ້ມຄອງບໍ່ແຮ່, ກະຊວງພະລັງງານ ແລະ ບໍ່ແຮ່; ກົມການຄ້າພາຍໃນ ແລະ ກົມອຸດສາຫະກຳ, ກະຊວງອຸດສາຫະກຳ ແລະ ການຄ້າ; ກົມພາສີ, ກົມປະຕິຮູບລັດວິສາຫະກິດ ແລະ ປະກັນໄພ, ກະຊວງການເງິນ ໄດ້ເຂົ້າຮ່ວມເປັນຄະນະລົງເຄື່ອນໄຫວ.

ການລົງເຄື່ອນຕິດຕາມກວດກາຊຸກຍູ້ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍ ແລະ ມະຕິຂອງສະພາແຫ່ງຊາດໃນຄັ້ງນີ້, ທ່ານ

ຮສ. ປອ. ລິນຄຳ ດວງສະຫວັນ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ໄດ້ເຂົ້າພົບທ່ານເຈົ້າແຂວງຊຽງຂວາງ ເພື່ອລາຍງານຈຸດປະສົງໃນການເຄື່ອນໄຫວເຮັດວຽກຢູ່ພາຍໃນແຂວງ; ພ້ອມດຽວກັນນັ້ນ, ກໍໄດ້ຈັດກອງປະຊຸມເຮັດວຽກຮ່ວມກັບສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ແລະ ພະແນກການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຂອງແຂວງ ເປັນຕົ້ນ: ພະແນກແຜນການ ແລະ ການລົງທຶນ, ພະແນກຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ, ພະແນກພະລັງງານ ແລະ ບໍ່ແຮ່, ພະແນກກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້,

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 4

ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 6 ຂອງ ສພຂ ໄຊຍະບູລີ



(ສພຊ) ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 6 ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ໄຊຍະບູລີ ຊຸດທີ II ໄດ້ຈັດຂຶ້ນໃນລະຫວ່າງວັນທີ 11-13 ມັງກອນ 2024 ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມໃຫຍ່ຂອງແຂວງ, ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານ ແພງນິລັນ ຄຳພັນເພັງ ປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ໄຊຍະບູລີ; ມີທ່ານ ພິທ. ສຸວອນ ເລືອງບຸນມີ ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ, ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ (ສສຊ) ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 7, ທ່ານ ພິງສະຫວັນ ສິດທະວົງ ເຈົ້າແຂວງໄຊຍະບູລີ ພ້ອມດ້ວຍບັນດາທ່ານຄະນະປະຈຳພັກແຂວງ, ສສຊ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 7, ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສສຂ) ແລະ ແຂກຖືກເຊີນເຂົ້າຮ່ວມ.

ກອງປະຊຸມຄັ້ງນີ້, ໄດ້ສຸມໃສ່ຄົ້ນຄວ້າ, ຝຶກລະນາ ແລະ ຮັບຮອງເອົາບັນຫາສຳຄັນຂອງແຂວງດັ່ງນີ້: ບົດລາຍງານການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານພື້ນດິນປະຈຳປີ 2023 ແລະ ທິດທາງແຜນການປີ 2024 ຂອງອົງການປົກຄອງແຂວງ; ບົດລາຍງານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ

ແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມຂອງແຂວງ ປະຈຳປີ 2023 ແລະ ທິດທາງແຜນການປະຈຳປີ 2024; ບົດລາຍງານບົດສະຫຼຸບຂາດຕົວການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດງົບປະມານແຫ່ງລັດຂອງແຂວງປະຈຳປີ 2022, ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດຂອງແຂວງ ປະຈຳປີ 2023 ແລະ ທິດທາງແຜນການປີ 2024; ບົດສະຫຼຸບຕີລາຄາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂຄວາມຫຍຸ້ງຍາກດ້ານເສດຖະກິດ-ການເງິນໄລຍະ 3 ປີ (2021-2023); ບົດລາຍງານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານປະຈຳປີ 2023 ແລະ ແຜນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານປະຈຳປີ 2024 ຂອງອົງການກວດສອບພາກເໜືອ, ບົດລາຍງານຜົນການກວດສອບບົດສະຫຼຸບຂາດຕົວການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດຂອງແຂວງປະຈຳປີ 2022; ບົດລາຍງານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານປະຈຳປີ 2023 ແລະ ແຜນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານປະຈຳປີ 2024 ຂອງອົງການກວດກາແຫ່ງລັດແຂວງ,

ບົດລາຍງານຜົນການກວດກາຕາມຜົນຂອງການກວດສອບປີ 2021; ບົດລາຍງານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານປະຈຳປີ 2023 ແລະ ແຜນການເຄື່ອນໄຫວປະຈຳປີ 2024 ຂອງສານປະຊາຊົນແຂວງ ແລະ ຂອງອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນແຂວງ; ບົດສະຫຼຸບຕີລາຄາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂບັນຫາຢາເສບຕິດ ໄລຍະ 3 ປີ ແລະ ທິດທາງແຜນການຮອດປີ 2025; ບົດລາຍງານຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງກ່ຽວກັບການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານປະຈຳປີ 2023 ແລະ ທິດທາງແຜນການປະຈຳປີ 2024. ນອກນັ້ນ, ກອງປະຊຸມຍັງຈະໄດ້ຮັບຟັງການປະກອບຄໍາເຫັນຂອງຕາງໜ້າຄະນະປະຈຳ ສພຂ, ຕາງໜ້າຄະນະ ສສຊ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 7, ການຊີ້ແຈງເພີ່ມຕື່ມຈາກທ່ານເຈົ້າແຂວງ ແລະ ການຂຶ້ນຊື້ແຈງຂອງພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ ຈຳນວນໜຶ່ງ ຕໍ່ຄໍາຊັກຖາມຂອງບັນດາ ສສຂ.

(ສອນສັກ ວັນວິໄຊ)

ວັນທີ 14 ມັງກອນ, ທ່ານ ພິທ. ສຸວອນ ເລືອງບຸນມີ ຮ່ວມກັບທ່ານ ແພງນິລັນ ຄຳພັນເພັງ ແລະ ທ່ານ ເສີດ ແສງສຸລິນ ເຈົ້າເມືອງໄຊຍະບູລີ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະຕິດຕາມ ແລະ ຕໍາຫຼວດກຸ່ມ, ບ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບບ້ານໂພນທອງ ໄດ້ລົງຢ້ຽມຢາມພິປະເຜົາກິດ (ຕອງເຫຼືອງ) ທີ່ອາໄສຢູ່ປ່າສະຫງວນແຫ່ງຊາດນ້ຳປຸຍຂອບເຂດບ້ານໂພນທອງເມືອງພຽງ; ໂອກາດດັ່ງກ່າວ, ທ່ານຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດໄດ້ມອບເຄື່ອງບໍລິໂພກຈຳນວນໜຶ່ງໃຫ້ແກ່ເຜົາຕອງເຫຼືອງໂດຍມີທ້າວ ຈິນ ຫົວໜ້າເຜົານ້ຳພາລຸກຫຼານຮັບເອົາເຄື່ອງຊ່ວຍເຫຼືອດັ່ງກ່າວ.

ຕາມການລາຍງານຂອງທ່ານເຈົ້າເມືອງໄຊຍະບູລີ ເຜົາກິດ ແມ່ນເຜົາໜຶ່ງທີ່ດຳລົງ

ລາວ-ຍີ່ປຸ່ນ ພາຍໃຕ້ການເປັນຄູ່ຮ່ວມຍຸດທະສາດ ໄດ້ຮັບການເສີມຂະຫຍາຍ ແລະ ພັດທະນາຢ່າງຕໍ່ເນື່ອງ



(ສພຊ) ຕອນບ່າຍວັນທີ 11 ມັງກອນ 2024 ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ, ທ່ານ ນາງ ທຸມມາລີ ວົງພະຈັນ ປະທານກຳມາທິການວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມ, ປະທານຄະນະມິດຕະພາບລັດຖະສະພາ ລາວ-ຍີ່ປຸ່ນ ໄດ້ພົບປະສອງຝ່າຍກັບທ່ານ ນາງ ຊິຊິ ຍະ ຊິນາໂກະ ລັດຖະມົນຕີກະຊວງການຝັນຝູ, ປະທານຄະນະມິດຕະພາບລັດຖະສະພາ ຍີ່ປຸ່ນ-ລາວ, ສະ ມາຊິກສະພາຜູ້ແທນລາຊະດອນໃນໂອກາດທີ່ນຳພາຄະນະມາຢ້ຽມຢາມ ສປປລາວ ຢ່າງເປັນທາງການ.

ການພົບປະຄັ້ງນີ້ ເປັນການປະກອບສ່ວນອັນສຳຄັນ

ເຂົ້າໃນການເສີມຂະຫຍາຍສາຍພົວພັນມິດຕະພາບ ແລະ ການຮ່ວມມືອັນດີງາມຂອງສອງປະເທດລາວ ແລະ ຍີ່ປຸ່ນ ພາຍໃຕ້ການເປັນຄູ່ຮ່ວມຍຸດທະສາດ ໄດ້ຮັບການເສີມຂະຫຍາຍແລະພັດທະນາຢ່າງຕໍ່ເນື່ອງ ເວົ້າລວມ, ເວົ້າສະເພາະ ລະຫວ່າງສອງອົງການນີ້ຕິບັນຍັດ, ສອງຄະນະມິດຕະພາບລັດຖະສະພາ ໃຫ້ນັບມື້ມິດຕະພາບລັດຖະສະພາ ຍີ່ປຸ່ນ-ລາວ, ສະ ມາຊິກສະພາຜູ້ແທນລາຊະດອນໃນໂອກາດທີ່ນຳພາຄະນະມາຢ້ຽມຢາມ ສປປລາວ ຢ່າງເປັນທາງການ.

ຕໍ່ບັນດາຜົນສຳເລັດອັນໃຫຍ່ຫຼວງຮອບດ້ານຂອງລັດຖະບານ, ລັດຖະສະພາ ແລະ ປະຊາຊົນຍີ່ປຸ່ນ ຍາດມາໄດ້ຕະຫຼອດໄລຍະຜ່ານມາ ເຊິ່ງເຫັນວ່າຍີ່ປຸ່ນ ເປັນປະເທດພັດທະນາ, ມີອຸດສາຫະກຳທັນສະໄໝ, ເສດຖະກິດເຂັ້ມແຂງ ແລະ ຂະຫຍາຍຕົວສູງຂອງໂລກ. ພ້ອມນີ້, ຍີ່ປຸ່ນຍັງໄດ້ປະກອບສ່ວນຢ່າງຕັ້ງໜ້າເຂົ້າໃນການປົກປັກຮັກສາສັນຕິພາບ, ສະຖຽນລະພາບ ແລະ ການພັດທະນາແບບຍືນຍົງ ໃນພາກພື້ນ ແລະ ສາກົນ ໂດຍສະເພາະແມ່ນ ການພົວພັນຮ່ວມມື

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 4

ຊີວິດຢູ່ໃນເມືອງພຽງມາເປັນເວລາຫຼາຍປີ ໂດຍສະເພາະອາໄສຢູ່ເຂດປ່າສະຫງວນແຫ່ງຊາດນ້ຳປຸຍເປັນສ່ວນໃຫຍ່, ປົກກະຕິແລ້ວ ພວກເຂົາຈະບໍ່ອາໄສຢູ່ປ່າປ່ອນໃດປ່ອນໜຶ່ງແບບຖາວອນ ຈະມີການເຄື່ອນຍ້າຍໄປຕາມປ່າຕາມດິງປ່ອນອຸດົມສົມບູນ ແລະ ຢູ່ແບບກະແຈກກະຈາຍປ່ອນລະຄອບຄົວສອງຄອບຄົວ, ການອົບພະຍົບເຄື່ອນຍ້າຍມີລັກສະນະໝູນວຽນຄົນມາປ່ອນເກົ່າ; ດ້ວຍເຫດນີ້ ພວກເຂົາຈຶ່ງສາມາດຮູ້ແຫຼ່ງທີ່ມາຂອງອາຫານການກິນ ແລະ ຂອບເຂດການລ່າສັດປ່າໄດ້ເປັນຢ່າງດີ. ການປຸກສ້າງ ແລະ ປ່ອນຢູ່ອາໄສຈະບໍ່ຖາວອນ ພຽງແຕ່ເອົາໄມ້ເຮ້ຍມາເກາະກ້າຍກັນ ຈາກນັ້ນຈະຫາຕອງກ້ວຍ, ໃບປຸ່ນ, ໃບຄໍ່າມາ ມຸງເທົ່ານັ້ນ, ເມື່ອອາຫານເລີ່ມຫາຍາກ ຕອງກ້ວຍກໍເຫຼືອງເຂົ້າເຈົ້າກໍຈະຍ້າຍໄປຫາກິນປ່ອນໃໝ່; ເຜົາຕອງເຫຼືອງຈະບໍ່ມີການທຳການຜະລິດເປັນຕົນເປັນໂຕ ສ່ວນຫຼາຍອາໄສຫາກິນຕາມທຳມະຊາດເປັນສ່ວນໃຫຍ່, ບໍ່ກິນເຂົ້າປາອາຫານ ເປັນຕົ້ນຕໍ. ການດຳລົງຊີວິດແຕ່ລະວັນ ຈະອອກຈາກປ່ອນຢູ່ເພື່ອໄປຊອກອາຫານ ເປັນຕົ້ນ: ໜໍ່ໄມ້, ຫົວມັນປ່າ, ຍອດບຸນ, ຍອດຫວາຍ, ໝາກຄໍ່າ, ໝາກຕາວ, ປູປາຕາມຮ່ອງຫ້ວຍທຳ

ມະຊາດ ແລະ ໃສ່ແຮວເອົາສັດປ່າມາສູ້ກັນກິນ ບາງຄັ້ງໂຊກດີຫາມາໄດ້ຫຼາຍ ກໍນຳເອົາມາແລກເຄື່ອງມືຫາກິນນຳປະຊາຊົນຢູ່ເຂດບ້ານໃກ້ຄຽງເຊັ່ນ: ມິດ, ຝ້າ, ສຽມ ແລະ ອື່ນໆ. ປັດຈຸບັນ, ພວກເຂົາເຈົ້າຮຸ້ນນຳໃຊ້ວັດຖຸທຳມະຊາດດັດແປງມາຮັບໃຊ້ຊີວິດປະຈຳວັນຫຼາຍຂຶ້ນເຊັ່ນ: ການເອົາຕົວໄມ້ມາສານເປັນສາດ, ຕັດບັ້ງໄມ້ມາຕື່ມນ້ຳ, ນຳບັ້ງໄມ້ມາປະດິດເປັນເຄື່ອງດົນຕີ ແລະ ອື່ນໆ ແຕ່ຍັງເປັນການປະດິດຂຶ້ນຕໍ່າ; ນອກນັ້ນຍັງມີຄວາມເບີກບານທາງດ້ານອາລົມຈິດເຊັ່ນ: ການຮ່ອງລຳທຳເພງ ບາງຄັ້ງກໍອອກເປັນພາສາລາວ ແລະ ພາສາມາບຣີ ແລະ ຮູ້ຈັກກຸ່ງໂສ້ງ, ນຸ່ງເສື້ອ, ຮູ້ກິນອາຫານທີ່ເຮົາແຕ່ງໃຫ້ກິນ ຖ້າບໍ່ມີຜູ້ໃຫ້ກິນ ພວກເຂົາເຈົ້າກໍຫາກິນຕາມທຳມະຊາດ, ອາດເວົ້າໄດ້ວ່າເຂົາເຈົ້າຍັງບໍ່ຮູ້ທຳການຜະລິດກະສິກຳ ໃນການດັດແປງທຳມະຊາດມາຮັບໃຊ້ຊີວິດການເປັນຢູ່ເທື່ອ. ເຂົາເຈົ້າມີພາສາປາກເວົ້າເປັນຂອງຕົນເອງ ເອີ້ນວ່າພາສາມາບຣີ ຈັດຢູ່ໃນໝວດພາສາມອນຂະແມ ແລະ ມີການຍຳເກງຕໍ່ປາກົດການທາງທຳມະຊາດທີ່ເກີດຂຶ້ນ; ປັດຈຸບັນ, ເຜົາກິດມີທັງໝົດ 20 ຄົນ ຍິງ 10 ຄົນ, ເດັກນ້ອຍເກນອາຍຸເຂົ້າຮຽນ 4 ຄົນ, ເດັກ

ນ້ອຍອາຍຸ 4 ເດືອນປາຍມີ 1 ຄົນ; ຈາກນັ້ນ, ທ່ານເຈົ້າເມືອງໄດ້ສະເໜີຕໍ່ຄະນະທ່ານຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດວ່າ: ສະເໜີໃຫ້ອົງການຈັດຕັ້ງຂັ້ນສູນກາງ, ຂັ້ນແຂວງ ມີແຜນງານໂຄງການພັດທະນາແບບມີຈຸດສຸມເພື່ອຄຸ້ມຄອງ ແລະ ຮັກສາວັດທະນະທຳວິຖີຊີວິດແບບດັ້ງເດີມຂອງເຜົາດັ່ງກ່າວໃຫ້ມີຄວາມຍືນຍົງ ໂດຍປາສະຈາກບຸກຄົນເຂົ້າແຊກແຊງເພື່ອຫາຜົນປະໂຫຍດໃສ່ຕົນເອງ ແລະ ຂໍສະເໜີໃຫ້ເຜົາກິດ ເປັນເຜົາທີ 9 ຂອງເມືອງພຽງ ແຂວງໄຊຍະບູລີ.

(ສອນສັກ ວັນວິໄຊ)

ທ່ານ ສິມມາດ...

ທ່ານ ສພຂ ແລະ ຄະນະອຳນວຍການໂຮງຮຽນດັ່ງກ່າວເຂົ້າຮ່ວມ; ພ້ອມກັນນັ້ນ, ທ່ານນາງຫົງຄຳ ຊາພັກດີ ໄດ້ສະແດງຄວາມຂອບໃຈມາຍັງທ່ານຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ທີ່ໄດ້ໃຫ້ການຊ່ວຍເຫຼືອຊາກຢູ່ດ້ານອຸປະກອນໄຟຟ້າໃຫ້ແກ່ໂຮງຮຽນໃນຄັ້ງນີ້ ແລະ ຈະນຳໃຊ້ວັດຖຸອຸປະກອນດັ່ງກ່າວໃຫ້ເກີດປະໂຫຍດສູງສຸດ.

(ວິນັດ ສີສຸລາດ)

ອາງພອງມາລາ...

ກຳມະການພັກແຂວງ, ຄະນະກອງບັນຊາການທະຫານແຂວງ, ບັນດາສະໜາຍເລຂາພັກເມືອງ, ຫົວໜ້າຫ້ອງການຕ່າງໆອ້ອມຂ້າງເມືອງ, ແຂກຖືກເຊີນ ແລະ ຄະນະຕິດຕາມເຂົ້າຮ່ວມ.

ທ່ານ ແພງນິລັນ ຄຳພັນເພັງ ໄດ້ເລົ່າເຫດການຄວາມເປັນມາ ລະນິກບັນຮີບ 3 ບ້ານຂອງເມືອງທົ່ງມີໄຊ ຄົບຮອບ 40 ປີ ໂດຍຫຍໍ້ ແລະ ທ່ານພັທ. ນຸດ ນິລະນິນ ອະດີດຫົວໜ້າກອງບັນຊາການທະຫານເມືອງປາກລາຍ, ຜູ້ຢູ່ໃນເຫດການ ແລະ ສຸ່ຮີບຕົວຈິງໃນການເຮັດໜ້າທີ່ຮອງຫົວໜ້າກອງຮ່ອຍສຸ່ຮີບໃນຕອນນັ້ນ ເຊິ່ງທ່ານໄດ້ເລົ່າເຫດການຕົວຈິງ

ບາງຕອນໃນປີ 1984 ແລະ ການໂຈມຕີຕ້ານ, ຍຶດຄົນເອົາຄ່າຍກົມກອງຂອງສັດຕູ ແລະ ການສະກັດລັດຕິທະຫານ ປະຕິການ ຈົນຮອດມື້ທີ່ໄດ້ຍົກຍ້າຍໄປຮັບໜ້າທີ່ໃໝ່.

ໃນຕອນເຊົ້າຂອງວັນທີ 10 ມັງກອນ, ການນຳພັກ-ລັດເຊິ່ງນຳໂດຍທ່ານ ພິງສະຫວັນ ສິດທະວົງ ເຈົ້າແຂວງໄຊຍະບູລີ ໄດ້ນຳພາການນຳພັກ-ລັດ, ບັນດາທ່ານເຈົ້າເມືອງຕ່າງໆ ພາຍໃນແຂວງ, ພະນັກງານຫຼັກແຫຼ່ງຂອງເມືອງ ແລະ ຊາວພໍ່ແມ່ປະຊາຊົນ ຊາວພຸດທະບໍລິສັດຊາວເມືອງທົ່ງມີໄຊໃສ່ບາດຖວາຍສັງຄະທານ, ຖວາຍກອງອັດຖະເພື່ອອຸທິດ ບຸນກຸສິນໃຫ້ແກ່ບັນດາສະຫາຍນັກຮີບຜູ້ທີ່ເສຍສະຫຼະໃນບັນຮີບ 3 ບ້ານຂອງເມືອງທົ່ງມີໄຊໃນຄັ້ງນັ້ນ.

ຮອງປະທານ...

(ຕໍ່ຈາກໜ້າ 1)

ແລະ ຊັບສິນຢ່າງຫຼວງຫຼາຍ ແລະ ສະແດງຄວາມເຊື່ອໝັ້ນ ວ່າ ພາຍໃຕ້ການນໍາພາຂອງລັດ ຖະບານຍີ່ປຸ່ນ, ປະຊາຊົນຍີ່ປຸ່ນ ຈະສາມາດຜ່ານຜ່າຄວາມຫຍຸ້ງ ຍາກໃນຄັ້ງນີ້ ແລະ ຝັນຜູ້ຊີວິດ ການເປັນຢູ່ໃຫ້ກັບຄືນສຸສະພາບ ປົກກະຕິໂດຍໄວ.

ທ່ານຮອງປະທານສະພາ ແຫ່ງຊາດ ຍັງໄດ້ຕີລາຄາສູງຕໍ່ ການພົວພັນຮ່ວມມືລະຫວ່າງ ສປປ ລາວ ແລະ ຍີ່ປຸ່ນ ເວົ້າສະ ເພາະລະຫວ່າງສອງອົງການນີ້ ບັນຍັດ ແລະ ຊົມເຊີຍຜົນການ ພົບປະລະຫວ່າງສອງຄະນະມິດ ຕະພາບລັດຖະສະພາ ລາວ-ຍີ່ ປຸ່ນ, ຍີ່ປຸ່ນ-ລາວ ໃນຄັ້ງນີ້. ເວົ້າ ລວມ, ການພົວພັນຮ່ວມມືລະ ຫວ່າງສອງອົງການນີ້ບັນຍັດ ລາວ-ຍີ່ປຸ່ນ ໃນໄລຍະຜ່ານມາ ໄດ້ຮັບການພັດທະນາຢ່າງຕໍ່ ເນື່ອງ, ມີການແລກປ່ຽນຄະນະ ຜູ້ແທນຂັ້ນສູງ ແລະ ຂັ້ນຕ່າງໆ ນໍາກັນເປັນປົກກະຕິ; ພ້ອມນັ້ນ ທ່ານຍັງໄດ້ແຈ້ງສະພາບການ ກ່ຽວກັບ ສປປ ລາວ, ການ ເຄື່ອນໄຫວຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ລາວ ແລະ ແຈ້ງໃຫ້ຮັບຊາບໃນ ປີ 2024 ສປປ ລາວ ຈະເປັນ ປະທານອາຊຽນ, ສະພາແຫ່ງ ຊາດລາວ ກໍຈະເປັນປະທານໄອ ປາ ແລະ ຂໍສະແດງຄວາມຂອບ ໃຈມາຍັງລັດຖະບານຍີ່ປຸ່ນ ທີ່ ຈະສືບຕໍ່ໃຫ້ການສະໜັບສະໜູນ ສປປ ລາວ ໃນການເປັນປະທານ ອາຊຽນໃນຄັ້ງນີ້. ນອກນັ້ນ ທັງ ສອງຝ່າຍຍັງໄດ້ຕົກລົງເປັນເອ ກະພາບນໍາກັນວ່າ ໃນໂອກາດ ສະຫຼຸມສະຫຼອງ 70 ປີ ວັນສ້າງ ຕັ້ງສາຍພົວພັນການທຸດລະ ຫວ່າງສອງປະເທດໃນປີ2025 ທີ່ຈະມາເຖິງ, ສອງຝ່າຍຈະມີ ກິດຈະກຳຮ່ວມກັນເພື່ອເສີມ ສ້າງມິດຕະພາບທີ່ເປັນມູນເຊື້ອ ລະຫວ່າງປະຊາຊົນສອງຊາດ. ທ່ານຮອງປະທານສະພາແຫ່ງ ຊາດ ໄດ້ຝາກຄວາມຍິ່ຍາມ ຖາມຂ່າວຈາກທ່ານປະທານສະ ພາແຫ່ງຊາດລາວ ໄປຍັງປະ ທານສະພາຜູ້ແທນລາຊະດອນ ຂອງຍີ່ປຸ່ນ ແລະ ອວຍພອນໄຊ ໃຫ້ທ່ານ ນາງ ຊິຈິຍະ ຊິນະໂກະ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ຈົ່ງປະສານສົມ ສຳເລັດໃນການຢ້ຽມຢາມ ສປປ ລາວ ຄັ້ງນີ້ ແລະ ເດີນທາງກັບ ຄືນປະເທດດ້ວຍຄວາມສະຫວັດ ຕິພາບ.

ຈາກນັ້ນ, ທ່ານ ນາງ ຊິ ຈິຍະ ຊິນະໂກະ ກໍໄດ້ກ່າວສະ ແດງຄວາມຂອບໃຈຕໍ່ການ ຕ້ອນຮັບອັນອົບອຸ່ນ, ພ້ອມແຈ້ງ ໃຫ້ຊາບໃນການມາເຄື່ອນໄຫວ ເຮັດວຽກຢູ່ ສປປ ລາວ ໃນເທື່ອ ນີ້ ແລະ ຜົນສໍາເລັດໃນການພົບ ປະເຮັດວຽກກັບຄະນະມິດຕະ ພາບລັດຖະສະພາ ຍີ່ປຸ່ນ-ລາວ,

ລາວ-ຍີ່ປຸ່ນ ພ້ອມໃຫ້ຄໍາໝັ້ນ ວ່າ: ຈະສືບຕໍ່ຊຸກຍູ້ສົ່ງເສີມໃຫ້ ການຊ່ວຍເຫຼືອ ສປປ ລາວ ໃນ ການເປັນປະທານອາຊຽນ ແລະ ປະທານໄອປາ ກໍຄືການພັດທະ ນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມຂອງ ສປປ ລາວ. ອວຍພອນໃຫ້ສາຍ ພົວພັນມິດຕະພາບ ແລະ ການ ຮ່ວມມືອັນດີງາມທີ່ມີມາແຕ່ ດົນນານ ລະຫວ່າງ ຍີ່ປຸ່ນ ແລະ ສປປ ລາວ; ແລະ ການເປັນຄູ່ ຮ່ວມຍຸດທະສາດຂອງສອງປະ ເທດ ຈົ່ງສືບຕໍ່ຂະຫຍາຍຕົວ ແລະ ແຕກດອກອອກຜົນຢ່າງ ຂຶ້ນໄປ.

(ກົງທະນູຄໍາ ພິພັດເສລີ)

ກສຕສ...

(ຕໍ່ຈາກໜ້າ 1)

ພະແນກອຸດສາຫະກຳ ແລະ ການຄ້າ, ພະແນກການເງິນ ເພື່ອຮັບຜິດຊອບລາຍງານກ່ຽວ ກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກ ງານໂຄງການທົດລອງຊຸດຄົ້ນ ແຮ່ທາດ ຕາມຂໍ້ຕົກລົງຂອງ ທ່ານນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ວ່າ ການນໍາອົກລັດຖະມົນຕີ ວ່າ ດ້ວຍການອະນຸຍາດການຊຸດ ຄົ້ນແຮ່ທາດແບບທົດລອງ ສະ ບັບເລກທີ 61/ນຍ, ລົງວັນທີ 21/6/2021 ແລະ ການຈັດຕັ້ງ ປະຕິບັດບັນດາມະຕິຂອງສະພາ ແຫ່ງຊາດ ເຊິ່ງກອງປະຊຸມໄດ້ ຮັບຜິດຊອບລາຍງານຈາກພະ ແນກການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ແລະ ໄດ້ມີການແລກປ່ຽນຄໍາຄິດຄໍາ ເຫັນຢ່າງກົງໄປກົງມາ ເພື່ອຊອກ ໃຫ້ເຫັນດ້ານດີທີ່ຄວນເສີມຂະ ຫຍາຍ ແລະ ດ້ານອ່ອນຂໍ້ຄົງ ຄ້າງທີ່ຕ້ອງໄດ້ຊອກຫາວິທີແກ້ ໄຂ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ການຈັດຕັ້ງປະ ຕິບັດວຽກງານດັ່ງກ່າວ ມີປະສິດ ທິພາບ ແລະ ປະສິດທິຜົນດີຂຶ້ນ ກວ່າເກົ່າ.

ຜ່ານການຮັບຜິດຊອບ ລາຍງານ, ທ່ານ ຮສ. ປອ. ລິນ ຄໍາ ດວງສະຫວັນ ໃນນາມປະ ທານຮ່ວມກອງປະຊຸມ ໄດ້ມີຄໍາ ເຫັນຊີ້ນໍາໃຫ້ຝາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວ ຂ້ອງ ສືບຕໍ່ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກ ງານທີ່ຢູ່ໃນຄວາມຮັບຜິດຊອບ ຂອງຕົນເປັນຕົ້ນ: ຂົງເຂດວຽກ ງານແຮ່ທາດ: ຮັບຮ້ອນປະເມີນ ຜົນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງ ການທົດລອງຊຸດຄົ້ນແຮ່ທາດ ທີ່ກໍາລັງຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຢູ່ພາຍ ໃນແຂວງໃຫ້ມີປະສິດທິພາບ, ປະສິດທິຜົນ ພ້ອມທັງມີມາດ ຕະການຢ່າງເຂັ້ມງວດຕໍ່ໂຄງ ການທີ່ບໍ່ມີປະສິດທິຜົນ ຄວນ ໂຈະ ແລະ ໂຄງການໃດທີ່ມີປະ ສິດທິຜົນ ສືບຕໍ່ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ໃຫ້ສໍາເລັດ ໂດຍຫັນເຂົ້າສູ່ການ ດໍາເນີນໂຄງການແບບປົກກະຕິ; ການຄົ້ນຄວ້າອະນຸມັດໂຄງການ ຊຸດຄົ້ນແຮ່ທາດໃນຕໍ່ໜ້າ ຕ້ອງ ໃຫ້ສອດຄ່ອງກັບຍຸດທະສາດ



ການພັດທະນາແຮ່ທາດ ທີ່ສະ ພາແຫ່ງຊາດໄດ້ຮັບຮອງໃນກອງ ປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 5 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດຊຸດທີ IX. ຂົງເຂດວຽກງານອຸດສາຫະກຳ ແລະ ການຄ້າ: ໃຫ້ສືບຕໍ່ຊຸກຍູ້ ສົ່ງເສີມການຜະລິດປຸງແຕ່ງສິນ ຄ້າເພື່ອສົ່ງອອກຜະລິດຕະພັນ ສໍາເລັດຮູບຕ່າງໆ ໃຫ້ມີຄວາມ ຄ່ອງຕົວ; ໃຫ້ຝາກສ່ວນກ່ຽວ ຂ້ອງ ຮັບຮ້ອນປະເມີນການຈັດ ຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການປຸງແຕ່ງນໍ້າ ມັນຂອງ ບໍລິສັດ ຍອດຽ້ມ ພາວ ເວີ ຈໍາກັດ ເພື່ອເປັນຂໍ້ມູນລາຍ ງານຕໍ່ຄະນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງ ຊາດ ຕາມມະຕິຂອງຄະນະປະ ຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ ສະບັບເລກ ທີ 238/ຄປຈ, ລົງວັນທີ 03 ກັນຍາ 2023. ຂົງເຂດວຽກ ງານກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້: ເອົາ ໃຈໃສ່ ຄົ້ນຄວ້າ, ປັບປຸງນະໂຍ ບາຍ ແລະ ນິຕິກໍາ ກ່ຽວກັບ ການສົ່ງເສີມວຽກງານການຜື້ນ ຟູ ແລະ ປູກໄມ້ ໂດຍການມີ ສ່ວນຮ່ວມ ລະຫວ່າງຝາກລັດ, ຜູ້ປະກອບການ ແລະ ປະຊາຊົນ ໃຫ້ມີຄວາມຊັດເຈນ ແລະ ຮັດ ກຸມ ພ້ອມທັງສ້າງແຜນຜື້ນຟູ ປ່າ, ປູກໄມ້ທົດແທນ ແລະ ປົກ ປັກຮັກສາໃນແຕ່ລະຂົງເຂດ ເພື່ອໃຫ້ສອດຄ່ອງກັບແຜນແມ່ ບົດຈັດສັນທີ່ດິນແຫ່ງຊາດ ໃຫ້ ມີເນື້ອທີ່ປ່າປົກຫຸ້ມ 70%; ສຸມ ໃສ່ຕິດຕາມ, ກວດກາ ແລະ ສັງ ລວມ ການປະຕິບັດພັນທະຕ່າງໆ ກ່ຽວກັບວຽກງານຜື້ນຟູປ່າໄມ້ ແລະ ປູກໄມ້ທົດແທນ ຕາມສັນ ຍາສໍາປະທານ, ກົດໝາຍ, ມະ ຕິສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ນິຕິກໍາ ອື່ນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຂອງບັນດາໂຄງ ການກໍ່ສ້າງເຂື່ອນໄຟຟ້າ, ບໍ່ແຮ່, ໂຄງລ່າງຜື້ນຖານ ທີ່ໄດ້ຮັບອະ ນຸຍາດຈາກລັດຖະບານໃນໄລ ຍະຜ່ານມາ. ຂົງເຂດວຽກງານ ຊັບພະຍາກອນທໍາມະຊາດແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ: ໃຫ້ສືບຕໍ່ເອົາໃຈ ໃສ່ສໍາຫຼວດ, ວັດແທກ, ຂຶ້ນທະ ບຽນອອກໃບຕາດິນ ໃຫ້ສາ ມາດບັນລຸຕາມແຜນການທີ່ວາງ ໄວ້ພ້ອມທັງສືບຕໍ່ຜັນຂະຫຍາຍ ແຜນແມ່ບົດຈັດສັນທີ່ດິນແຫ່ງ ຊາດ ແລະ ແຜນຈັດສັນທີ່ດິນ, ຄຸ້ມຄອງຊັບພະຍາກອນທໍາມະ ຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມຂອງ

ແຂວງ ໂດຍຕິດພັນກັບການຊຸກ ຍູ້ຢ່າງແຂງແຮງໃນການຈັດຕັ້ງ ຜັນຂະຫຍາຍກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ ທີ່ດິນ ເຂົ້າໃນຊີວິດຕົວຈິງໃຫ້ ທົ່ວເຖິງ ແລະ ມີຜົນສັກສິດ; ສືບຕໍ່ຕິດຕາມຢ່າງໃກ້ຊິດບັນ ຫາຜົນກະທົບຕໍ່ສິ່ງແວດລ້ອມ ສັງຄົມ ແລະ ທໍາມະຊາດທີ່ອາດ ຈະເກີດຂຶ້ນຈາກໂຄງການພັດ ທະນາຕ່າງໆ ເປັນຕົ້ນໂຄງການ ພັດທະນາໄຟຟ້າ, ໂຄງການຊຸດ ຄົ້ນແຮ່ທາດ, ໂຄງການພັດທະ ນາຜື້ນຖານໂຄງລ່າງອື່ນໆ. ຫຼັງຈາກນັ້ນ, ຄະນະຍັງ ໄດ້ເດີນທາງໄປເຂດພື້ນທີ່ຕົວຈິງ ບາງໂຄງການຊຸດຄົ້ນ ແລະ ປູງ ແຕ່ງແຮ່ຄໍາ ຢູ່ເມືອງຄໍາ, ໂຄງ ການຊຸດຄົ້ນ ແລະ ປູງແຕ່ງແຮ່ ຫາຍາກຢູ່ເຂດບ້ານສວນມອນ, ໜອງໂອນ ແລະ ຍອດລ້ຽງ ແລະ ໄດ້ລົງຢ້ຽມຢາມໂຮງງານ ປະສົມນໍ້າມັນຂອງບໍລິສັດ ຍອດ ງຽ້ມ ພາວເວີ ຈໍາກັດ. ໃນໄລຍະຄະນະລົງເຄື່ອນ ໄຫວຕິດຕາມກວດກາ ແລະ ຊຸກຍູ້ວຽກງານຢູ່ແຂວງຊຽງ ຂວາງໃນຄັ້ງນີ້, ທ່ານປະທານ ກສຕສ ໃນນາມຫົວໜ້າຄະນະ ໄດ້ມອບຄອມພິວເຕີທີ່ໄດ້ຮັບ ການຊ່ວຍເຫຼືອຈາກຄະນະກອງ ຫຶນຊ່ວຍເຫຼືອສັງຄົມ ຂອງສະ ພາແຫ່ງຊາດ ໃຫ້ແກ່ສະພາປະ ຊາຊົນແຂວງຊຽງຂວາງ ຈໍາ ນວນ 1 ຊຸດ ເພື່ອປະກອບສ່ວນ ເຂົ້າໃນວຽກງານໃຫ້ມີຄວາມ ສະດວກຂຶ້ນຕື່ມ. ໃນວັນທີ 04 ມັງກອນ ຜ່ານມາ, ທ່ານ ຮສ. ປອ. ລິນຄໍາ ດວງສະຫວັນ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ປະກອບມີທ່ານຮອງປະທານ ກສຕສ, ທ່ານຮອງປະທານກໍາ ມາທິການ ປກສ-ປກຊ ແລະ ບັນດາກົມ, ບັນດາພະແນກການ ຂອງນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ທີ່ ກ່ຽວຂ້ອງ, ໄດ້ລົງເຄື່ອນໄຫວ ຕິດຕາມການກໍ່ສ້າງປ້ອງກັນຕະ ຝັ່ງເຈື່ອນ ຕາມແລວແມ່ນໍ້າທີ່ ເປັນຊາຍແດນລະຫວ່າງຊາດ ເຂດເມືອງສັງທອງ, ນະຄອນ ຫຼວງວຽງຈັນ. ໃນໂອກາດນີ້, ທ່ານ ສັງ ວອນ ພິມມະສອນ, ຮອງເຈົ້າ ເມືອງ ເມືອງສັງທອງ ໄດ້ລາຍ ງານກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິ

ບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ- ສັງຄົມຂອງເມືອງສັງທອງ; ພ້ອມດຽວກັນນັ້ນ, ທ່ານ ພອນ ໄຊ ສຸລິຍະວົງ ຕາງໜ້າໃຫ້ແກ່ ພະແນກໂຍທາທິການ ແລະ ຂົນ ສົ່ງ ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ໄດ້ ລາຍງານກ່ຽວກັບສະພາບການ ເຊາະເຈື່ອນຂອງຕາຝັ່ງແມ່ນໍ້າ ຂອງ ແລະ ການກໍ່ສ້າງປ້ອງກັນ ຕະຝັ່ງເຈື່ອນຂອບເຂດເມືອງສັງ ທອງ ໃຫ້ຮູ້ວ່າ: ນະຄອນຫຼວງ ວຽງຈັນ ມີຂອບເຂດຊາຍແດນ ທີ່ຕິດກັບແມ່ນໍ້າຂອງນັບຕັ້ງແຕ່ ປາກຫ້ວຍຈັນເມືອງສັງທອງ ຫາປາກຫ້ວຍສະພາຍ ເມືອງ ປາກງື່ມ ມີຄວາມຍາວທາງນໍ້າ ທັງໝົດ 182 ກິໂລແມັດ (ກມ), ການກໍ່ສ້າງປ້ອງກັນຕາຝັ່ງເຈື່ອນ ມາຮອດປັດຈຸບັນສໍາເລັດ 73,9 ກມ ເທົ່າກັບ 40,6% (ໃນ 73,9 ກມ ແຍກເປັນສອງແບບ ການກໍ່ສ້າງຄື: ກໍ່ສ້າງແບບລຽນ ຫິນຕາມສະຫຼັບ RipRap 51,355 ກມ, ກໍ່ສ້າງແບບຄັນ ຄູຫິນ Groy ຈໍານວນ 280 ຄັນຄູ ເທົ່າກັບ 22,545 ກມ) ຍັງບໍ່ທັນໄດ້ກໍ່ສ້າງ 108 ກມ. ສໍາລັບຂອບເຂດເມືອງສັງທອງ ແມ່ນມີແມ່ນໍ້າຂອງໄຫຼຜ່ານປະ ມານ 49 ກມ ນັບຕັ້ງແຕ່ປາກ ຫ້ວຍຈັນ ຫາບ້ານອ່າງໃຫຍ່; ການກໍ່ສ້າງປ້ອງກັນຕາຝັ່ງເຈື່ອນ ໃນໄລຍະຜ່ານມາຮອດປັດຈຸບັນ ແມ່ນສາມາດຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໄດ້ 11,64 ກມ ໃນນີ້ ກໍ່ສ້າງແບບ ລຽນຫິນສະຫຼັບ 5,71 ກມ, ກໍ່ ສ້າງແບບຄັນຄູຫິນ ຈໍານວນ 75 ຄັນຄູ ເທົ່າກັບ 5,93 ກມ, ຍັງບໍ່ທັນໄດ້ຮັບການກໍ່ສ້າງ 37,36 ກມ; ເຂດເມືອງສັງ ທອງແມ່ນມີເກາະດອນຂະໜາດ ກາງຂອງ, ມີລວງຍາວອ້ອມ ຮອບດອນ 12 ກມ ເນື້ອທີ່ປະ ມານ 467 ເຮັກຕາ. ຈາກນັ້ນ, ທ່ານປະທານ ກໍາມາທິການ ໄດ້ມີການແນະນໍາ ແລະ ແລກປ່ຽນບາງບັນຫາທີ່ ຕິດພັນກັບການພັດທະນາໂດຍ ສະເພາະບັນຫາທີ່ຕິດພັນກັບ ການປ້ອງກັນຕາຝັ່ງເຈື່ອນ, ການ ຊຸດຄົ້ນແຮ່ທາດພາຍໃນເມືອງ ເຊິ່ງຈະຕ້ອງໄດ້ມີການຄຸ້ມຄອງ

ຢ່າງມີຈຸດສຸມ ແລະ ຕາມລະ ບຽບກົດໝາຍ; ຫຼັງຈາກນັ້ນ, ຄະນະໄດ້ເດີນທາງໄປມອບ ເຄື່ອງຕອງນໍ້າສະອາດທີ່ໄດ້ຕິດ ຕັ້ງສໍາເລັດແລ້ວເຊິ່ງໄດ້ຮັບການ ຊ່ວຍເຫຼືອຈາກບໍລິສັດທີ່ປຶກສາ ດາຊານ ສ.ເກົາຫຼີ ໃຫ້ແກ່ບ້ານ ນາຫອຍປັງ, ເມືອງສັງທອງ ນະ ຄອນຫຼວງວຽງຈັນ.

(ກສຕສ ແລະ ນາງ ກຸກກິກ ບຸດດາໄຊ)

ລາວ-ຍີ່ປຸ່ນ...

(ຕໍ່ຈາກໜ້າ 3)

ກັບອາຊຽນ ອັນໄດ້ເຮັດໃຫ້ຖາ ນະບົດບາດຂອງຍີ່ປຸ່ນນັບມື້ນັບ ພັ້ນເດັ່ນຢ່າງບໍ່ຢຸດຢັ້ງ ທັງຢູ່ ໃນອາຊຽນ ກໍຄືຢູ່ໃນບັນດາ ພາກພື້ນ ແລະ ໃນໂລກ. ພ້ອມ ກັນນັ້ນ, ທ່ານ ນາງ ທຸມມາລີ ວົງພະຈັນ ສະແດງຄວາມຂອບ ໃຈເປັນຢ່າງສູງມາຍັງລັດຖະສະ ພາ, ລັດຖະບານ ແລະ ປະຊາ ຊົນຍີ່ປຸ່ນ ທີ່ໄດ້ສະໜັບສະໜູນ ຊ່ວຍເຫຼືອ ສປປ ລາວ ໃນການ ພັດທະນາຕະຫຼອດໄລຍະທີ່ຜ່ານ ມາ ເປັນຕົ້ນ ການຜັນຂະຫຍາຍ ແຜນປະຕິບັດງານ ລາວ-ຍີ່ປຸ່ນ (Action Plan), ບັນດາໂຄງ ການທີ່ສໍາຄັນໃນຂົງເຂດການ ພັດທະນາຊັບພະຍາກອນມະນຸດ, ໂຄງລ່າງຜື້ນຖານ, ດ້ານສາທາ ລະນະສຸກ, ກະສິກໍາ-ປ່າໄມ້, ເຕັກນິກເປີດບໍ່ທັນແຕກ, ໂຄງ ການປັບປຸງສະໜາມກິລາເຈົ້າ ອານຸວົງ, ການສະໜັບສະໜູນ ສປປ ລາວ ໃນການເປັນປະທານ ອາຊຽນໃນປີ 2024 ສໍາລັບສະ ພາແຫ່ງຊາດ ກໍຈະເປັນປະທານ ກອງປະຊຸມ AIPA ຄັ້ງທີ 45 ພາຍໃຕ້ຫົວຂໍ້ “ບົດບາດຂອງລັດ ຖະສະພາໃນການເພີ່ມທະວີ ການເຊື່ອມຈອດແລະການເຕີບ ໂຕແບບກວມລວມຂອງອາຊຽນ”. ໃນນາມຄະນະມິດຕະ ພາບລັດຖະສະພາລາວ-ຍີ່ປຸ່ນ, ທ່ານປະທານກໍາມາທິການວັດ ທະນະທໍາ-ສັງຄົມ ໄດ້ສະເໜີຄະ ນະມິດຕະພາບລັດຖະສະພາ ຍີ່ ປຸ່ນ-ລາວ ພິຈາລະນາຢຶກລະດັບ ການຮ່ວມມື ໂດຍອາດໃຫ້ມີ ການເຊັນບົດບັນທຶກຄວາມເຂົ້າ ໃຈລະຫວ່າງຄະນະມິດຕະພາບ ລັດຖະສະພາຍີ່ປຸ່ນ-ລາວ, ລາວ- ຍີ່ປຸ່ນ ແລະ ລະຫວ່າງສອງອົງ ການນີ້ບັນຍັດ ໃນໂອກາດທີ່ ເໝາະສົມ; ສືບຕໍ່ຊ່ວຍສ້າງຊັບ ພະຍາກອນມະນຸດ ເພື່ອຍົກສູງ ຂີດຄວາມສາມາດໃຫ້ແກ່ພະນັກ ງານຂອງສະພາແຫ່ງຊາດລາວ ແລະ ການແລກປ່ຽນບົດຮຽນ ໃນຫົວຂໍ້ວິທະຍາສາດຕ່າງໆທີ່ ສອງຝ່າຍມີຄວາມສົນໃຈຮ່ວມ ກັນ, ການສ້າງ ແລະ ປັບປຸງກົດ ໝາຍ, ການຕິດຕາມກວດກາ ຕາມພາລະບົດບາດຂອງອົງການ ນີ້ຕີບັນຍັດ. (ນາງ ໄຊໂສພາພອນ ມິ່ງມຸງຄຸນ)

ສຳເລັດການລົງຊຸກຍູ້, ຕິດຕາມກວດກາວຽກງານ ຂົງເຂດວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມ ແລະ ບັນດາເຜົ່າ



(ສພຂ) ເພື່ອເຮັດໃຫ້ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດລັດຖະທຳມະນູນ, ກົດໝາຍ ແລະ ນິຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍໃນຂົງເຂດວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມ ແລະ ບັນດາເຜົ່າຢູ່ຂັ້ນເມືອງ ເຄື່ອນໄຫວໃຫ້ສອດຄ່ອງກັບລະບຽບກົດໝາຍ ແລະ ໄດ້ຮັບການປັບປຸງໄປເທື່ອລະກ້າວ ໃນລະຫວ່າງວັນທີ 25-29 ທັນວາ 2023, ຄະນະກຳມະການວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມ ແລະ ບັນດາເຜົ່າ ສະພາປະຊາຊົນນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ໄດ້ລົງເຄື່ອນໄຫວຊຸກຍູ້, ຕິດຕາມກວດກາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ຂົງເຂດວັດທະນະທຳ-

ສັງຄົມ ແລະ ບັນດາເຜົ່າ ຢູ່ທີ່ເມືອງສັງທອງ ແລະ ເມືອງປາກງື່ມ ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ໂດຍການນຳພາຂອງ ທ່ານ ນາງ ລຳພອຍສີອັກຄະຈັນ ຮອງປະທານສະພາປະຊາຊົນນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ, ມີຮອງເຈົ້າເມືອງທັງ 2 ເມືອງດັ່ງກ່າວ, ບັນດາສະມາຊິກສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງເມືອງສັງທອງ ແລະ ເມືອງປາກງື່ມ ພ້ອມດ້ວຍບັນດາຫົວໜ້າ-ຮອງຫົວໜ້າ ຫ້ອງການເມືອງ ແລະ ວິຊາການຈຳນວນໜຶ່ງ ເຂົ້າຮ່ວມ. ການລົງເຄື່ອນໄຫວຄັ້ງນີ້, ເປັນການລົງຕິດຕາມສະ

ພາບລວມ ເພື່ອເກັບກຳບັນຫາ, ສະພາບຂໍ້ສະດວກ, ຂໍ້ຫຍຸ້ງຍາກ ໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານແຕ່ລະຂົງເຂດ, ບັນດາຜົນກະທົບ ແລະ ຂໍ້ສະເໜີຕ່າງໆ ຂອງປະຊາຊົນຢູ່ແຕ່ລະຫ້ອງການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງເພື່ອຈະນຳສະເໜີຕໍ່ຂັ້ນເທິງໄດ້ພິຈາລະນາໄຂ ແລະ ເຮັດໃຫ້ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ປະຈຳປີ 2023 ໃນຂົງເຂດວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມ ແລະ ບັນດາເຜົ່າ ຢູ່ 2 ເມືອງດັ່ງກ່າວໃຫ້ບັນລຸຕາມຄາດໝາຍທີ່ກຳນົດໄວ້. (ນັກຂ່າວ ສພຂ)

ກອງປະຊຸມຄົບຄະນະ ປະຈຳປີ 2023 ຂອງຄະນະສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດແຂວງຜົ້ງສາລີ

(ສພຂ) ກອງປະຊຸມຄົບຄະນະປະຈຳປີ 2023 ຂອງຄະນະສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 2 ແຂວງຜົ້ງສາລີ ໄດ້ຈັດຂຶ້ນເມື່ອທ້າຍເດືອນທັນວາຜ່ານມາ, ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານ ທອງສີ ເສົາສຸລິພິມ ປະທານຄະນະສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 2 ແລະ ທ່ານ ສິມຈິດ ຫັບລະກອນ ຮອງປະທານຄະນະສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 2; ເຂົ້າຮ່ວມມີທ່ານ ຄຳຜອຍ ວັນນະສານ ເຈົ້າແຂວງຜົ້ງສາລີ, ມີຮອງເຈົ້າແຂວງ, ບັນດາສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງ, ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ, ຕາງໜ້າອົງການປົກຄອງແຂວງ, ແນວລາວສ້າງຊາດແຂວງ, ອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນຂັ້ນແຂວງ, ສະຫະພາບແຫ່ງຊາດ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງ ແລະ ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ເອົາໃຈໃສ່ຍົກສູງຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງຕົນໃນການເຄື່ອນໄຫວ ຈັດຕັ້ງປະ



ກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບຜັງທ່ານ ສິມຈິດ ຫັບລະກອນ ລາຍງານກ່ຽວກັບການເຄື່ອນໄຫວຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານປະຈຳປີ 2023 ແລະ ທິດທາງແຜນການ ປະຈຳປີ 2024; ຈາກນັ້ນ, ຜູ້ແທນກອງປະຊຸມ, ກໍ່ໄດ້ຜັດປຽນກັນປະກອບຄຳເຫັນ ຕໍ່ກັບເນື້ອໃນ ແລະ ມີຄວາມຮັບຜິດຊອບສູງ. ຕອນທ້າຍ, ປະທານກອງປະຊຸມໄດ້ມີຄຳເຫັນເອີ້ນໂດຍເນັ້ນໜັກໃຫ້ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງ ແລະ ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ເອົາໃຈໃສ່ຍົກສູງຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງຕົນໃນການເຄື່ອນໄຫວ ຈັດຕັ້ງປະ

ຕິບັດພາລະບົດບາດ ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ໃນການຕິດຕາມກວດກາ ແລະ ເກັບກຳຂໍ້ມູນສະພາບການທາງສຽງທີ່ເກີດຂຶ້ນໃນສັງຄົມ ເພື່ອຮັບປະກັນໃຫ້ມະຕິກອງປະຊຸມໃນຄັ້ງນີ້ໄດ້ຮັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ແລະ ມີຜົນສຳເລັດ; ຮຽກຮ້ອງມາຍັງທຸກພາກສ່ວນໃຫ້ການຮ່ວມມື ແລະ ເອົາໃຈໃສ່ປະກອບສ່ວນເປັນເຈົ້າການໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດບັນດາມະຕິກອງປະຊຸມຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງຜົ້ງສາລີ ໃຫ້ມີຜົນສຳເລັດຕາມຈຸດປະສົງທີ່ວາງໄວ້. (ສຸນທອງ)

ສະຫະພັນແມ່ຍິງຮາກຖານສະພາປະຊາຊົນແຂວງຫຼວງນໍ້າທາ ໄດ້ຮັບໃບຢັ້ງຢືນ 3 ດີ ປະຈຳປີ 2023



(ສພຂ) ສະຫະພັນແມ່ຍິງຮາກຖານສະພາປະຊາຊົນແຂວງຫຼວງນໍ້າທາ ໄດ້ເປີດກອງປະຊຸມສະຫຼຸບຮັບຮອງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຂໍ້ແຂ່ງຂັນ 3 ດີ ຮອບທີ III ປະຈຳປີ 2023 ຂອງຕົນຂຶ້ນຢ່າງເປັນທາງການເມື່ອກາງເດືອນທັນວາ 2023 ຜ່ານມາ, ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ໂດຍການເປັນປະທານຂອງສະຫາຍ ນາງ ວັນມະນີ ລິວິງລິງ ປະທານສະຫະພັນແມ່ຍິງຮາກຖານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ເຂົ້າຮ່ວມມີສະຫາຍ ນາງ ອຸ່ນຫລ້າ ອຳນວຍຄວາມເລຂາຫວ່ຍພັກ, ຮອງປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ແລະ ສະຫາຍ ນາງ ເກສອນ ແສງຍະວິງ

ປະທານຄະນະກຳມະການວັດທະນະທຳສັງຄົມ ແລະ ບັນດາເຜົ່າ, ຄະນະບໍລິຫານງານສະຫະພັນແມ່ຍິງແຂວງຜູ້ຊີ້ນຳຂົງເຂດນິຕິກຳ, ນິຕິບັນຍັດ ແລະ ຕຸລາການ ພ້ອມນັ້ນ ຍັງມີຕາງໜ້າສະຫະພັນແມ່ຍິງແຂວງ, ຕາງໜ້າໜ່ວຍສະຫະພັນແມ່ຍິງອ້ອມຂ້າງ ແລະ ສະມາຊິກແມ່ຍິງພາຍໃນໜ່ວຍ. ກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບຜັງການຜ່ານຮ່າງບົດສະຫຼຸບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດເນື້ອໃນຂໍ້ແຂ່ງຂັນ 3 ດີ ປະຈຳປີ 2023 ເຊິ່ງສະຫະພັນແມ່ຍິງຮາກຖານສະພາປະຊາຊົນແຂວງມີສະມາຊິກທັງໝົດ 23 ສະຫາຍ, ໃນນັ້ນເປັນສະມາຊິກພັກສີມບູນ 12

ສະຫາຍ, ສຳຮອງ 2 ສະຫາຍ, ເປັນກຳມະການພັກແຂວງ, ເລຂາຫວ່ຍພັກ ແລະ ທັງເປັນຮອງປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ 1 ສະຫາຍ, ເປັນສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ທັງເປັນປະທານ ຄະນະກຳມະການວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມ ແລະ ບັນດາເຜົ່າ 1 ສະຫາຍ; ໃນໄລຍະ 1 ປີຜ່ານມາ ເອື້ອຍນ້ອງສະຫະພັນແມ່ຍິງຮາກຖານສະພາປະຊາຊົນແຂວງສາມາດສ້າງລາຍຮັບໄດ້ຈາກການຮັບອາຫານວ່າງກອງປະຊຸມຕ່າງໆ ລວມທັງໝົດ 5.448.000 ກີບ ແລະ ຮັບຈາກຄະນະແມ່ຍິງຊຸດເກົ່າ 11.600.000 ກີບ; ໂດຍອີງໃສ່ມາດຖານເງື່ອນໄຂໃນການ



ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດເນື້ອໃນຄຳຂວັນ ແລະ ຂໍ້ແຂ່ງຂັນ 3 ດີຂອງສະຫະພັນແມ່ຍິງລາວ, ສະຫະພັນແມ່ຍິງຮາກຖານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ສາມາດປະເມີນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຂໍ້ແຂ່ງຂັນ 3 ດີ ໄດ້ຕາມລະດັບຄາດໝາຍທີ່ວາງໄວ້ຄື ຜົນລະເມືອງດີກວມ 100%, ພັດທະນາດີກວມ 98%, ສ້າງຄອບຄົວດີ 98%, ປະເມີນຄອບຄົວດີແບບໄດ້

7 ຄອບຄົວ. ໂອກາດດັ່ງກ່າວສະຫາຍ ນາງ ເກສອນ ແສງຍະວິງ ໄດ້ຂຶ້ນມອບໃບຢັ້ງຢືນ 3 ດີ ໃຫ້ໜ່ວຍສະຫະພັນແມ່ຍິງຮາກຖານສະພາປະຊາຊົນແຂວງເປັນໜ່ວຍ 3 ດີ ຮອບທີ III ປະຈຳປີ 2023 ແລະ ເພື່ອເປັນການສືບຕໍ່ທິດທາງແຜນການໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດເນື້ອໃນຂໍ້ແຂ່ງຂັນ 3 ດີ ໃນຕໍ່ໜ້າ ສະມາ

ຊິກພາຍໃນໜ່ວຍໄດ້ພ້ອມກັນຈັບມືແຂ່ງຂັນພ້ອມທັງໃຫ້ຄຳປະຕິຍານຕໍ່ກອງປະຊຸມວ່າຈະພ້ອມກັນສຸ້ນສືບຕໍ່ຮັກສາມູນເຊື້ອສ້າງຜົນລະເມືອງດີໃຫ້ໄດ້ 100%, ພັດທະນາດີໃຫ້ໄດ້ 100%, ສ້າງຄອບຄົວດີໃຫ້ໄດ້ 100%. (ນັກຂ່າວ ສພຂ)



ກອງປະຊຸມຄົບຄະນະ ຄະນະກຳມະການ ສພຂ ວຽງຈັນ ປະຈຳປີ 2023

ວັນທີ 21-22 ທັນວາ 2023



(ສພຂ) ເພື່ອເປັນການສະຫຼຸບຕີລາຄາຄືນຕໍ່ກັບຜົນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານໃນໄລຍະ 1 ປີຜ່ານມາ ແລະ ກຳນົດທິດທາງແຜນການປະຈຳປີ 2024 ຂອງ 3 ຄະນະກຳມະການ ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງວຽງຈັນ ຄື: ຄະນະກຳມະການເສດຖະກິດແຜນການ ແລະ ການເງິນ; ຄະນະກຳມະການວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມ ແລະ ຍຸຕິທຳ ແລະ ປກຊ-ປກສ; ໃນລະຫວ່າງວັນທີ 21-22 ທັນວາຜ່ານມາ, ທີ່ສະໂມສອນໃຫຍ່ ທ້ອງຟ້າການປົກຄອງແຂວງວຽງຈັນ, ໄດ້ມີກອງປະຊຸມຄົບຄະນະ 3 ຄະນະກຳມະການ ປະຈຳປີ 2023 ໂດຍການເປັນປະທານຂອງ ທ່ານ ບຸນສອນ ເພັດລາວັນ ປະທານສະພາປະຊາຊົນເຂົ້າຮ່ວມມີຮອງເຈົ້າແຂວງ, ບັນດາຄະນະປະຈຳຝັ່ງແຂວງ, ປະທານ-ຮອງປະທານຄະນະກຳມະການ, ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງທີ່ສັງກັດໃນແຕ່ລະຄະນະກຳມະການ, ຄະນະເລຂາທິການ, ຫົວໜ້າ-ຮອງຫົວໜ້າພະແນກການ, ອົງການ

ທຽບເທົ່າ ຕະຫຼອດຮອດພະນັກງານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ. ກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບຟັງບົດສະຫຼຸບການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານປະຈຳປີ 2023 ແລະ ທິດທາງແຜນການປະຈຳປີ 2024 ຂອງ 3 ຄະນະກຳມະການ; ບົດລາຍງານຂອງບັນດາພະແນກການ ພ້ອມທັງໄດ້ຮັບຟັງການອະທິບາຍຊີ້ແຈງກ່ຽວກັບບັນຫາທີ່ຜິດເດັ່ນ ແລະ ການປະຕິບັດຄາດໝາຍທີ່ຍັງບໍ່ທັນບັນລຸເຊິ່ງຍົກໃຫ້ເຫັນດ້ານດີ, ດ້ານອ່ອນ, ຂໍ້ຄົງຄ້າງ ແລະ ບົດຮຽນທີ່ຖອດຖອນໄດ້; ໂອກາດດັ່ງກ່າວ, ປະທານກອງປະຊຸມກໍໄດ້ມີຄຳເຫັນເຈາະຈີ້ມ ຕໍ່ກັບບັນດາເນື້ອໃນບົດສະຫຼຸບຂອງແຕ່ລະກຳມະການເພື່ອເປັນທິດໃຫ້ແກ່ບັນດາຜູ້ແທນກອງປະຊຸມ (ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ) ໄດ້ປະກອບຄຳຄິດເຫັນຕໍ່ກັບເນື້ອໃນດັ່ງກ່າວຢ່າງມີຄວາມຮັບຜິດຊອບສູງເພື່ອເຮັດໃຫ້ເນື້ອໃນກອງປະຊຸມໃນຄັ້ງນີ້ຄົບຖ້ວນ, ສົມບູນ ແລະ ຖືກຕ້ອງສອດຄ່ອງກັບພາລະບົດບາດ, ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ຕາມກົດໝາຍກຳນົດໄວ້, ຮັບປະກັນ

ເຮັດໃຫ້ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໜ້າທີ່ວຽກງານໄດ້ຮັບຜົນສຳເລັດ ແລະ ໄດ້ຮັບການປັບປຸງໃຫ້ເຂັ້ມແຂງໄປເທື່ອລະກ້າວ. ຈາກນັ້ນ, ບັນດາຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມກໍໄດ້ຄົ້ນຄວ້າປະກອບຄຳຄິດຄຳເຫັນຢ່າງມີຈຸດສຸມ ສອດຄ່ອງຕາມຈຸດປະສົງເປົ້າໝາຍທີ່ກຳນົດໄວ້. ໃນຕອນທ້າຍ, ທ່ານປະທານກອງປະຊຸມຍັງໄດ້ມີຄຳເຫັນໂອ້ລົມ ໂດຍທ່ານໄດ້ຕີລາຄາສູງຕໍ່ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານ ຂອງ 3 ຄະນະກຳມະການ ແລະ ສະແດງຄວາມຍ້ອງຍໍຊົມເຊີຍຕໍ່ຜົນງານທີ່ຍາດມາໄດ້, ຍົກສູງຄວາມຮັບຜິດຊອບການເມືອງຂອງຕົນເຂົ້າໃນການຄົ້ນຄວ້າປະກອບຄຳເຫັນໃສ່ບົດສະຫຼຸບຂອງ 3 ຄະນະກຳມະການ ພ້ອມຍັງໄດ້ເນັ້ນໜັກໃຫ້ 3 ຄະນະກຳມະການ ຈົ່ງໄດ້ເພີ່ມທະວີການພົວພັນປະສານງານໃຫ້ກົມກຽວກັນ ລະຫວ່າງບັນດາຄະນະກຳມະການດ້ວຍກັນ, ຄະນະກຳມະການກັບຂະແໜງການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຂອງແຂວງ, ເມືອງ ໃນການແລກປ່ຽນສະໜອງຂໍ້ມູນ, ຕ້ອງສຸມໃສ່ຜົນຂະຫຍາຍບັນດານິຕິກຳ, ກົດໝາຍລະບຽບການຕ່າງໆທີ່ໄດ້ຮັບຮອງ ແລະ ວາງອອກໃນໄລຍະຜ່ານມາ ສືບຕໍ່ປັບປຸງແບບແຜນວິທີການເຮັດວຽກຂອງຕົນໃຫ້ມີຄຸນນະພາບອັນໃໝ່ ບົນຜືນຖານການປັບປຸງກົງຈັກໃໝ່ ສືບຕໍ່ເອົາໃຈໃສ່ສຸ່ມຊົມຈັດຕັ້ງປະຕິບັດບັນດາຄາດໝາຍທີ່ຍັງບໍ່ທັນບັນລຸ.

(ນັກຂ່າວ ສພຂ)

ຜ່ານມະຕິວ່າດ້ວຍການແຕ່ງຕັ້ງຄະນະຊີ້ນຳ ແລະ ອະນຸກຳມະການຊ່ວຍວຽກກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 6



(ສພຂ) ໃນວັນທີ 18 ທັນວາ 2023 ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມສະພາປະຊາຊົນແຂວງອຸດົມໄຊ, ໄດ້ມີການຜ່ານມະຕິຂອງຄະນະປະຈຳສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ວ່າດ້ວຍການແຕ່ງຕັ້ງຄະນະຊີ້ນຳ ແລະ ອະນຸກຳມະການຊ່ວຍວຽກກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນ ເທື່ອທີ 6 ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານຄຳດີ ວົງລ້ອມ ປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ມີທ່ານ ຄຳເຜີຍ ງອນວັນຄຳ ຮອງປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ບັນດາ

ຄະນະປະຈຳ, ຄະນະເລຂາທິການ, ຫົວໜ້າ-ຮອງຫົວໜ້າຂະແໜງ ແລະ ພະນັກງານວິຊາການພາຍໃນສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ເຂົ້າຮ່ວມຢ່າງຜ່ອມຜຽງ. ຕາງໜ້າຄະນະເລຂາທິການ ໄດ້ຜ່ານມະຕິຂອງຄະນະປະຈຳສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ເລກທີ 1522/ສພຂ, ລົງວັນທີ 7 ທັນວາ 2023 ວ່າດ້ວຍການແຕ່ງຕັ້ງຄະນະຊີ້ນຳ ແລະ ອະນຸກຳມະການຊ່ວຍວຽກກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນ ເທື່ອທີ 6 ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ

ອຸດົມໄຊ ຊຸດທີ II. ຈາກນັ້ນ, ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມກໍໄດ້ປະກອບຄຳຄິດເຫັນ ແລະ ມີຄຳສະເໜີແລກປ່ຽນເຊິ່ງກັນ ແລະ ກັນຢ່າງກົງໄປກົງມາ ກ່ຽວກັບການກະກຽມເນື້ອໃນ, ການປະສານງານກັບພະແນກການ ແລະ ອົງການກ່ຽວຂ້ອງໃນໄລຍະຜ່ານມາ ເຫັນວ່າມີຂໍ້ສະດວກ, ຂໍ້ຫຍຸ້ງຫຍຸ້ງແຕ່ ແລະ ບັນຫາທີ່ຍັງຄົງຄ້າງທີ່ຄວນຈະມີວິທີການແກ້ໄຂແນວໃດ.

(ນັກຂ່າວ ສພຂ)

ມອບເຄື່ອງໃຫ້ຄອບຄົວທີ່ຖືກອັກຄີໄພ ຢູ່ບ້ານພູໄຊ ເມືອງວຽງໄຊ



(ສພຂ) ໃນວັນທີ 28 ທັນວາ 2023 ຕາງໜ້າໃຫ້ສະພາປະຊາຊົນແຂວງຫົວພັນ ນຳໂດຍ ທ່ານ ຄຳຝອງ ກ້ວມິໄຊ ເລຂາທິການສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ພ້ອມຄະນະສະມາຊິກສະພາປະຊົນແຂວງ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງເມືອງ ວຽງໄຊ ໄດ້ລົງມອບເຄື່ອງຊ່ວຍເຫຼືອບັນເທົາທຸກໃຫ້ ຄອບຄົວ ທ່ານ ລິທໍ ຢູ່ບ້ານພູໄຊ ເມືອງວຽງໄຊ ແຂວງຫົວພັນ ທີ່ໄດ້ຮັບເຄາະຮ້າຍຈາກອັກຄີໄພ ໄຟໄໝ້; ເຫດດັ່ງກ່າວເກີດຂຶ້ນໃນ ເວລາ 03 ໂມງ 30 ນາທີ ຕອນເຊົ້າ ຂອງວັນທີ 24 ທັນວາ 2023 ຜ່ານມາ ເຮັດໃຫ້ເຮືອນແລະເຄື່ອງຕ່າງໆພາຍໃນເຮືອນຖືກໄໝ້ໝົດລວມເປັນມູນຄ່າເສຍຫາຍທັງ

ໝົດ 109.400.000 ລ້ານກີບ (ໜຶ່ງຮ້ອຍເກົ້າລ້ານສີ່ແສນກີບ) ແຕ່ໂຊກດີ ທີ່ບໍ່ມີຜູ້ໄດ້ຮັບບາດເຈັບ ແລະ ເສຍຊີວິດ. ກ່າວມອບເຄື່ອງຄັ້ງນີ້ໂດຍແມ່ນ ທ່ານ ຄຳຝອງ ກ້ວມິໄຊ ແລະ ກ່າວຮັບໂດຍຄອບຄົວທີ່ຖືກເຄາະຮ້າຍ ເຄື່ອງທີ່ນຳມາຊ່ວຍເຫຼືອຄັ້ງນີ້ແມ່ນໄດ້ມາຈາກການລະດົມນຳບຸກຄົນ, ບໍລິສັດ ແລະ ຫ້າງຮ້ານຕ່າງໆພາຍໃນແຂວງ ແລະ ຕ່າງແຂວງລວມມີ ເຄື່ອງນຸ່ງຫົ່ມ, ເຄື່ອງໃຊ້ຄົວເຮືອນ ລວມມູນຄ່າທັງໝົດ 1.500.000 ກີບ (ໜຶ່ງລ້ານຫ້າແສນກີບ) ໂອກາດດຽວກັນນີ້ທ່ານເລຂາທິການສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ກໍໄດ້ກ່າວສະແດງ

ຄວາມເສຍໃຈຕໍ່ເຫດການທີ່ເກີດຂຶ້ນ ແລະ ຍັງຮຽກຮ້ອງມາຍັງຄອບຄົວທີ່ຖືກຜົນກະທົບຈົ່ງເອົາໃສ່ສ້າງເສດຖະກິດຄອບຄົວໃຫ້ນັບມື້ນັບດີຂຶ້ນ ແລະ ມີສະຕິຕໍ່ປາກົດການຫຍໍ້ທໍ່ຕ່າງໆ ການນຳໃຊ້ໄຟເຂົ້າໃນການຮັບໃຊ້ຊີວິດປະຈຳວັນໃຫ້ດີກວ່າເກົ່າ ເພື່ອບໍ່ໃຫ້ເຫດການດັ່ງກ່າວເກີດຂຶ້ນໃນຕໍ່ໜ້າ ພ້ອມທັງຮຽກຮ້ອງໃຫ້ອົງການປົກຄອງບ້ານ ຈົ່ງສືບຕໍ່ຊ່ວຍເຫຼືອເບິ່ງແຍງຄອບຄົວທີ່ຖືກເຄາະຮ້າຍ, ເອົາໃຈໃສ່ເຮັດວຽກງານປ້ອງກັນຕ້ານທຸກປາກົດການຫຍໍ້ທໍ່ທີ່ຈະເກີດຂຶ້ນພາຍໃນບ້ານກໍຄືໃນສັງຄົມ.

(ນັກຂ່າວ ສພຂ)



ສ່ວນກັບ ທຸກລາຍການສະໄໝສາມັນ ກອງທັບປະຊາຊົນລາວ (LATV)

ສະໄໝສາມັນ ສະພາແຫ່ງຊາດ ສະໄໝສາມັນ ກອງທັບປະຊາຊົນລາວ (LATV)

“ກົດໝາຍເພື່ອປະຊາຊົນ”

ອອກອາກາດທາງສະຖານີ ໂທລະພາບ ກອງທັບປະຊາຊົນລາວ (LATV)

ທຸກໆ ວັນອາທິດ ເວລາ 7:30 - 8:00 ໂມງ ແລະ ທຸກໆ ວັນພຸດ ເວລາ 19:45 - 20:00 ໂມງ

ເລີ່ມອອກອາກາດ ວັນທີ 3 ສິງຫາ 2022 ທີ່ ເປັນຕົ້ນໄປ

ຍົກສູງຄຸນນະພາບດ້ານເນື້ອໃນໃຫ້ແກ່ ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 6



(ສພຂ) ໃນລະຫວ່າງວັນທີ 25-26 ທັນວາ 2023 ສະພາປະຊາຊົນແຂວງສະຫວັນນະເຂດ ໄດ້ຈັດກອງປະຊຸມຍົກສູງຄຸນນະພາບດ້ານເນື້ອໃນໃຫ້ແກ່ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 6 ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ຊຸດທີ II ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມຊັ້ນ 4 ຂອງຫ້ອງວ່າການແຂວງສະຫວັນນະເຂດ ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານ ກິງແກ້ວ ມິວໍລະຈັກ ປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ຮອງເຈົ້າແຂວງ, ບັນດາສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ຕາງໜ້າພະແນກການອອ້ມຂ້າງແຂວງ, ອົງການລັດທຽບເທົ່າພະແນກການຂັ້ນແຂວງ, ອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນ ພ້ອມດ້ວຍວິຊາການຈາກພະແນກການ, ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ຈຳນວນໜຶ່ງ ເຂົ້າຮ່ວມທັງໝົດ 122 ຄົນ, ຍິງ 34 ຄົນ.

ກອງປະຊຸມຄັ້ງນີ້ ຈັດຂຶ້ນເປັນຄັ້ງທຳອິດ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມໄດ້ຄົ້ນຄວ້າປະກອບຄໍາເຫັນມີລັກສະນະວິຊາການ ເປັນການຊຸກຍູ້

ການປະຕິບັດພາລະບົດບາດຂອງແຕ່ລະພາກສ່ວນໃຫ້ຖືກຕ້ອງ ແລະ ສອດຄ່ອງກັບກົດໝາຍ ແລະ ທັງຮັບປະກັນບັນດາດ້ານເນື້ອໃນທີ່ຈະນໍາເຂົ້າຝຶກຈາລະນາໃນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 6 ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ຊຸດທີ II ໄດ້ຮັບຜົນດີ ແລະ ມີປະສິດທິພາບສູງເປັນຕົ້ນແມ່ນ ບົດລາຍງານຂອງອົງການປົກຄອງແຂວງ ກ່ຽວກັບແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດ ປະຈຳປີ 2023 ແລະ ທິດທາງແຜນການ ປະຈຳປີ 2024 ຂອງແຂວງ, ບົດລາຍງານຂອງອົງການກວດສອບ ປະຈຳພາກກາງ ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານກາງສະໄໝ ຂອງແຜນການ 5 ປີ (2021-2025) ແລະ ທິດທາງແຜນການ ທ້າຍເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ ປະຈຳປີ 2023 ແລະ ທິດທາງແຜນການ ປະຈຳປີ 2024; ບົດລາຍງານຜົນການກວດກາຕາມຜົນການກວດສອບ ປະຈຳປີ 2022; ການປະເມີນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດນິຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍ ຈຳນວນ 4 ສະບັບ, ແຜນການສ້າງແລະປັບປຸງນິຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍ ຈຳນວນ 2 ສະບັບ.

ໃນຕອນທ້າຍ, ທ່ານ ກິງແກ້ວ ມິວໍລະຈັກ ກໍໄດ້ມີຄໍາເຫັນໂອ້ລົມຕໍ່ກອງປະຊຸມວ່າ: ການຈັດກອງປະຊຸມຄັ້ງນີ້ ສະແດງໃຫ້ເຫັນວ່າບັນດາສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ມີຄວາມຮັບຜິດຊອບສູງໃນການປະຕິບັດໜ້າທີ່ການ ເມືອງຂອງຕົນແລະບັນດາພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງຕ່າງໆ ທີ່ກະກຽມເນື້ອໃນບົດລາຍງານຕໍ່ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນ ເທື່ອທີ 6 ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ຊຸດທີ II ຈຶ່ງສືບຕໍ່ນໍາເອົາບົດລາຍງານໄປປັບປຸງຕາມພາລະບົດບາດ ໃຫ້ຖືກຕ້ອງ ແລະ ສອດຄ່ອງກັບກົດໝາຍ ເພື່ອຮັບປະກັນໃນການຝຶກຈາລະນາຮັບຮອງໃນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນດັ່ງກ່າວ ສໍາເລັດຕາມແຜນການທີ່ວາງໄວ້.

(ນັກຂ່າວ ສພຂ)

ກອງປະຊຸມສໍາມະນາຍົກສູງຊືດຄວາມສາມາດ ທາງດ້ານນິຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍຂັ້ນແຂວງ



(ສພຂ) ເພື່ອຊຸກຍູ້ໃຫ້ອົງການປົກຄອງຂັ້ນແຂວງໃນການຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ຮັບປະກັນໃຫ້ແກ່ການສ້າງ, ການປັບປຸງ, ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ, ການປະເມີນ ແລະ ການຕິດຕາມກວດກາການປະເມີນ ນິຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍ ຂອງອົງການລັດຂັ້ນແຂວງ, ຕາມພາລະບົດບາດ, ສິດແລະໜ້າທີ່ດ້ານນິຕິບັນຍັດ, ນິຕິກຳຂອງສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ. ໃນລະຫວ່າງວັນທີ 28-29 ທັນວາ 2023 ທີ່ເມືອງນາກາຍ ແຂວງຄໍາມ່ວນ; ສະພາປະຊາຊົນແຂວງຄໍາມ່ວນ ໄດ້ຈັດກອງປະຊຸມສໍາມະນາ ການສ້າງ, ການປັບປຸງ, ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ, ການປະເມີນ ແລະ ການຕິດຕາມກວດກາການປະເມີນນິຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍຂອງອົງການລັດຂັ້ນແຂວງຂຶ້ນ, ໂດຍການເປັນປະທານຂອງ ບຸນມິພິມມະສອນ ປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງຄໍາມ່ວນ, ເຂົ້າຮ່ວມມີຮອງປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ຄະນະປະຈຳສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງ 10 ຕົວເມືອງ, ບັນ

ດາພະແນກການອອ້ມຂ້າງແຂວງ, ນັກວິທະຍາກອນຈາກສູນກາງ ແລະ ພະນັກງານເສນາທິການຊ່ວຍວຽກຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງຄໍາມ່ວນ ລວມທັງໝົດ 116 ທ່ານ, ຍິງ 43 ທ່ານ. ໃນກອງປະຊຸມ ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມໄດ້ຮັບຝັງການເຜີຍແຜ່ກົດໝາຍ ວ່າດ້ວຍການສ້າງນິຕິກຳ (ສະບັບປັບປຸງ) ສະບັບເລກ 06/ສພຊ, ລົງວັນທີ 16 ພະຈິກ 2021; ຄູ່ມືການສ້າງນິຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍ; ການສ້າງບົດສະເໜີຮ່າງນິຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍ; ການສ້າງບົດປະເມີນຜົນກະທົບຮ່າງນິຕິກຳ; ການກວດກາຄວາມຖືກຕ້ອງຂອງຮ່າງນິຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍ; ຄໍາແນະນໍາ ກ່ຽວກັບການສ້າງບົດວິພາກ ແລະ ຮ່າງນິຕິກຳຂອງກະຊວງພາຍໃນ ສະບັບເລກທີ 06/ພນ, ລົງວັນທີ 28 ຕຸລາ 2014 ແລະ ຄໍາແນະນໍາ ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຄໍາລັດ ວ່າດ້ວຍເອກະສານທາງການ ສະບັບເລກທີ 02/ພນ, ລົງວັນທີ 05 ເມສາ 2016; ການຕິດຕາມກວດກາການປະເມີນຜົນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດນິຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍ; ການ

ປະເມີນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍແລະນິຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍ; ເຜີຍແຜ່ມະຕິກອງປະຊຸມສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ສະບັບເລກທີ 53, 54, 55/ສພຂ.ຄ.ມ, ລົງວັນທີ 26 ຕຸລາ 2023 ວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງເອົານິຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍ ຈຳນວນ 3 ສະບັບ; ຈາກນັ້ນ, ກອງປະຊຸມໄດ້ມີການຄົ້ນຄວ້າແລກປ່ຽນ ບົດຮຽນເຊິ່ງກັນ ແລະ ກັນ ໃຫ້ມີເນື້ອໃນທີ່ໜັກແໜ້ນ, ພ້ອມກັນຍົກສູງຄວາມຮັບຜິດຊອບ ໂດຍສຸມໃສ່ການຕັ້ງຄໍາຖາມສົນທະນາແລກປ່ຽນແຕ່ລະຫົວຂໍ້ອັນໄດ້ເຮັດໃຫ້ເຂົ້າສູ່ລວງເລິກ ແລະ ມີໜາກຜົນຫຼາຍຂຶ້ນ. ໂອກາດດັ່ງກ່າວ, ທ່ານ ປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງຄໍາມ່ວນ ໄດ້ມີຄໍາເຫັນໂອ້ລົມວ່າ: ກອງປະຊຸມສໍາມະນາຄັ້ງນີ້ ແມ່ນການຖ່າຍທອດທັກສະຄວາມຮູ້, ຄວາມສາມາດປະສົບການໃນດ້ານຕ່າງໆຂອງບັນດາວິທະຍາກອນ ຈາກກະຊວງຍຸຕິທໍາ, ກະຊວງພາຍໃນ, ສະພາແຫ່ງຊາດ; ພ້ອມຍັງໄດ້ເນັ້ນໃຫ້ຮູ້ເຕີມອີກວ່າ: ເພື່ອເຮັດໃຫ້ການສ້າງ, ປັບປຸງນິຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍຜັນຂະຫຍາຍເນື້ອໃນຈິດໃຈຕາມແຜນທີ່ວາງໄວ້, ເຊື່ອໝັ້ນວ່າບັນດາທ່ານທີ່ເຂົ້າຮ່ວມຈະນໍາເອົາເນື້ອໃນ ແລະ ບົດຮຽນໃນຄັ້ງນີ້ ໄປຈັດຕັ້ງຜັນຂະຫຍາຍ ແລະ ປະຕິບັດໃຫ້ມີຜົນເປັນຮູບປະທໍາໃນວຽກງານຕົວຈິງ ແລະ ເປັນປະໂຫຍດສູງສຸດ. ກອງປະຊຸມສໍາມະນາໃນເທື່ອນີ້ ໄດ້ຮັບການສະໜັບສະໜູນໂດຍ: ມູນນິທິເອເຊຍ (TAF).

(ເອື້ອ ມະໂນສິງ) ພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມຂອງລັດເວົ້າສະເພາະແມ່ນການປະຕິບັດ 2 ວາລະແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂຄວາມຫຍຸ້ງຍາກດ້ານເສດຖະກິດ-ການເງິນ ແລະ ການແກ້ໄຂບັນຫາຢາເສບຕິດ ໃຫ້ໄດ້ຮັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຢ່າງຖືກທິດ, ທັງເປັນການສ້ອງແສງ ແລະ ປົກສາຫາລືກັນຮ່ວມກັນເພື່ອຊຸກຍູ້ໃຫ້ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງແກ້ໄຂບັນຫາດ້ວຍຄວາມຮັບຜິດຊອບສູງຕາມກົດໝາຍກໍານົດໄວ້. (ດີລໍາພິນ ພິມມະຈັນ)

ກອງປະຊຸມຮ່ວມລະຫວ່າງ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ກັບ ແນວລາວສ້າງຊາດ ແລະ ອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນ



(ສພຂ) ໃນຕອນປ່າຍຂອງວັນທີ 14 ທັນວາ 2023 ນີ້ ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມສະໂມສອນແຂວງສາລະວັນ ໄດ້ເປີດກອງປະຊຸມຮ່ວມລະຫວ່າງ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ກັບ ແນວລາວສ້າງຊາດ ແລະ ອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນ

ແຂວງສາລະວັນ; ໂດຍການເປັນປະທານຮ່ວມຂອງ ທ່ານ ສີເຮັງ ຫອມສິມບັດ ຮອງເລຂາພັກແຂວງ ປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ທ່ານ ຄໍາຕາ ໂຮ່ຊິງເລືອງ ຄະນະປະຈຳພັກແຂວງ ກໍາມະການສູນກາງແນວລາວ

ສ້າງຊາດ ປະທານອົງການແນວລາວສ້າງຊາດແຂວງ ຜູ້ຊີ້ນໍາວຽກງານອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນ, ເຂົ້າຮ່ວມມີຄະນະປະຈຳສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ຄະນະກໍາມະການ, ຄະນະເລຂາທິການ, ອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນ ແລະ ຂະ

ແໜງການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງເຂົ້າຮ່ວມ. ໃນທີ່ປະຊຸມ ທ່ານ ສິມພອນ ແສງສຸລິຈັນ ເລຂາທິການສພຂ ໄດ້ລາຍງານກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານໄລຍະກາງສະໄໝຂອງແຜນການ 5 ປີ (2021-2025) ແລະ ທິດທາງແຜນການທ້າຍສະໄໝ ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງສາລະວັນ ໃນຜ່ານມາ ພ້ອມທັງຜັດປ່ຽນກັນປະກອບຄໍາຄິດຄໍາເຫັນ ໄດ້ລົງເລິກໃສ່ບາງບັນຫາທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບຄວາມຮັບຜິດຊອບຕາມພາລະບົດບາດຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ອົງການແນວລາວສ້າງຊາດ ແລະ ອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນ ແຂວງສາລະວັນ ເຊິ່ງໄດ້

ຮ່ວມກັນແລກປ່ຽນຄໍາຄິດຄໍາເຫັນພ້ອມທັງສະເໜີແນະນຳກ່ຽວກັບບັນຫາພື້ນຖານຂອງທ້ອງຖິ່ນທີ່ປະຊາຊົນໄດ້ສະເໜີຜ່ານສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ອົງການແນວລາວສ້າງຊາດ ແລະ ອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນ ເຖິງອົງການປົກຄອງແຂວງໃຫ້ມີການປັບປຸງແກ້ໄຂ ເປັນຕົ້ນ: ການແກ້ໄຂຄວາມທຸກຍາກ, ບັນຫາລາຄາສິນຄ້າ, ລາຄານໍ້າມັນເຊື້ອໄຟທີ່ເພີ່ມຂຶ້ນແລະບັນຫາອື່ນໆທີ່ກ່ຽວພັນກັບການປະຕິບັດກົດໝາຍ ແລະ ແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ. ທັງນີ້ເພື່ອເຮັດໃຫ້ການປະຕິບັດມະຕິຂອງພັກ, ແຜນ

ຕັ້ງໜ້າ...

(ຈຳນວນໜ້າ 1)

ເປັນເຫດການສຳຄັນອັນໜຶ່ງ ເປັນບາດລ້ຽວທີ່ເປັນລັກສະນະຕັດສິນ ໃນພາລະກິດຕໍ່ສູ້ປົດປ່ອຍຊາດ.

ພາຍໃຕ້ການນຳພາຂອງພັກ ປປ ລາວ, ກຳລັງປະກອບອາວຸດເຮົາ ເລີ່ມຈາກເປັນກອງໂຄສະນາປະກອບອາວຸດ ທີ່ສ້າງຕັ້ງຂຶ້ນໃນທ້ອງຖິ່ນຕ່າງໆ ປະກອບດ້ວຍອາວຸດ-ຍຸດໂທປະກອນ ແບບປະຖົມປະຖານ ໄດ້ເຕີບໃຫຍ່ຂຶ້ນຢ່າງໄວວາທາງດ້ານຈຳນວນ ແລະ ຄຸນນະພາບ, ກາຍເປັນກອງທັບທີ່ມີຫຼາຍກົມກອງ-ເຫຼົ່າຮີບເຂັ້ມແຂງ, ສຸ່ນຮີບເດັດດ່ຽວອາດຫານ, ຍິ່ງຕື່ມຍິ່ງເຕີບໃຫຍ່ຍິ່ງຕື່ມຍິ່ງອົງອາດກຳແກ່ນ ແລະ ຍາດໄດ້ໄຊຊະນະອັນໃຫຍ່ຫຼວງເປັນກ້າວໆມາ. ກອງທັບເຮົາ ໄດ້ມີບົດຮຽນອັນລຳຄ່າ ແລະ ປະສົບການອັນໃຫຍ່ຫຼວງໃນວຽກງານຂົນຂວາຍ ກໍ່ສ້າງຮາກຖານການເມືອງ ແລະ ວຽກງານເພີ່ມມູນຜະລິດຜົນ ກຸ້ມຕົນເອງ, ເພິ່ງຕົນເອງ ແລະ ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງດ້ວຍຕົນເອງ, ເປັນກຳລັງຫຼັກແຫຼ່ງແກ່ນສານໃນພາລະກິດປະຕິວັດຕໍ່ສູ້ ເພື່ອຍາດເອົາເອກະລາດແຫ່ງຊາດ, ອິດສະຫຼະພາບ ແລະ ຄວາມຢູ່ເຢັນເປັນສຸກມາໃຫ້ປະຊາຊົນລາວບັນດາເຜົ່າ.

ພາຍຫຼັງປະເທດຊາດ ໄດ້ຮັບການປົດປ່ອຍຢ່າງສົມບູນ, ສະຖາປະນາເປັນ ສາທາລະນະລັດ ປະຊາທິປະໄຕ ປະຊາຊົນລາວ ໃນວັນທີ 2 ທັນວາ 1975, ກອງທັບປະຊາຊົນລາວ ໄດ້ສືບຕໍ່ປົກປັກຮັກສາ ແລະ ເສີມຂະຫຍາຍທາດແທ້ ແລະ ມູນເຊື້ອອັນສະຫງ່າງາມຂອງຕົນ, ຍາມໃດກໍ່ເຊິດຊອບຕໍ່ລະວັງຕົວກຽມພ້ອມສູ້ຮົບ ແລະ ສູ້ຮົບມີໄຊ, ເປັນກຳລັງຫຼັກແຫຼ່ງ ປະຕິບັດແນວທາງປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ທົ່ວປວງຊົນຮອບດ້ານ ເຮັດໜ້າທີ່ປົກປັກຮັກສາເອກະລາດ, ອະທິປະໄຕ ແລະ ຜົນແຜ່ນດິນອັນຄົບຖ້ວນຂອງຊາດໄວ້ໄດ້ຢ່າງໜັ້ນຄົງ, ຮັບປະກັນສະຖຽນລະພາບທາງດ້ານການເມືອງ ໄດ້ຢ່າງໜັ້ນແໜ້ນ, ສັງຄົມມີຄວາມສະຫງົບປອດໄພ, ປະກອບສ່ວນຢ່າງຕັ້ງໜ້າເຂົ້າໃນການພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ຂອງປະເທດຊາດບິນເສັ້ນທາງກ້າວຂຶ້ນສູ່ຈຸດໝາຍສັງຄົມນິຍົມ. ປະທານ ໄກສອນ ພິມວິຫານ ເວົ້າວ່າ: “ເວລາໃດ ກອງທັບກຳນົດທຸກວຽກງານ ເດັດດ່ຽວໜຽວແໜ້ນ ຜ່ານຜ່າອຸປະສັກສຳເລັດທຸກໜ້າທີ່ຕໍ່ຊະນະສັດຕູທຸກໂຕ, ສົມແລ້ວເປັນກຳລັງແກ່ນສານທີ່ເຂັ້ມແຂງຂອງການປະຕິວັດ, ເປັນເຄື່ອງມືອັນແຫຼມຄົມຂອງພັກ”.

ຜ່ານການເຝິກຝົນຫຼໍ່ຫຼອມແລະທົດສອບ ໃນແປວໄຟຂອງສິງຄາມຕໍ່ສູ້ເພື່ອຍາດເອົາເອກະລາດແຫ່ງຊາດ, ໃນສະພາບແວດລ້ອມ ແລະ ເງື່ອນໄຂສຸດທ້າຍຍາກລຳບາກນັ້ນ. ກອງທັບເຮົາ ໄດ້ສ້າງວິລະກຳອັນລຳເລີດຫຼາຍປະການ, ສ້າງປະຫວັດສາດຍຸກໃໝ່, ທາດແທ້ ແລະ ມູນເຊື້ອວິລະຊົນຂອງຊາດລາວວິລະຊົນ ຢ່າງສະຫງ່າງາມ ໂດຍສະເພາະ ທາດແທ້ຂອງກອງທັບປະຊາຊົນລາວ ແມ່ນກອງທັບຂອງປະຊາຊົນ ທີ່ຕໍ່ສູ້ ເພື່ອປົດປ່ອຍປະຊາຊົນ ອອກຈາກການກົດຂີ່ຂຸດຮີດຂອງສັກດີນາ ແລະ ຕ່າງຊາດ. ຕໍ່ສູ້ເພື່ອນຳເອົາເອກະລາດ ອຳນາດອະທິປະໄຕ ມາໃຫ້ປະຊາຊົນ ໂດຍພາຍໃຕ້ການຊີ້ນຳ-ນຳພາຂອງພັກເຊິ່ງເປັນຜູ້ກໍ່ຕັ້ງສຶກສາອົບຮົມ ແລະ ເຝິກຝົນຫຼໍ່ຫຼອມ ໃຫ້ເປັນນັກຮົບທີ່ມີທັດສະນະຫຼັກໜັ້ນ, ມີຄວາມຈິງຮັກຝັກດີ, ມີຄວາມຊື່ສັດບໍລິສຸດ ແລະ ແບບແຜນລະບຽບທີ່ເຂັ້ມງວດ ສົມວ່າ: ເປັນກຳລັງຂອງປະຊາຊົນ ຂອງຊົນຊັ້ນຜູ້ອອກແຮງງານ ແລະ ເປັນເຄື່ອງມືອັນແຫຼມຄົມຂອງພັກ ຕະຫຼອດມາ. ກອງທັບປະຊາຊົນລາວ ແມ່ນມີມູນເຊື້ອອັນສະຫງ່າອົງອາດ ເປັນຕົ້ນ ມີຄວາມຈິງຮັກຝັກດີຕໍ່ພັກ, ຕໍ່ປະຊາຊົນ, ຕໍ່ອຸດົມການສັງຄົມນິຍົມ, ມີນ້ຳໃຈຕໍ່ສູ້ຜິດລະອາດຫານ, ກຳແກ່ນໜຽວແໜ້ນ, ມີໄຫວພິບ ແລະ ປະດິດສ້າງ, ມີນ້ຳໃຈດູໜັ້ນຂະຫຍັນພຽນ, ອອກແຮງເພີ່ມມູນຜະລິດຜົນ ແລະ ປະຢັດມັດທະຍັດ, ມີຄວາມສາມັກຄີອັນແໜ້ນແຜ່ນກັບປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າ; ສາມັກຄີກັບກອງທັບປະຊາຊົນບັນດາປະເທດສັງຄົມນິຍົມອ້າຍນ້ອງ ແລະ ບັນດາປະເທດເພື່ອນມິດທີ່ກ້າວໜ້າໃນໂລກ. ເວລາໃດກອງທັບກໍ່ຮັກສາມູນເຊື້ອອັນດີງາມ ມີປະຊາທິປະໄຕ ແລະ ມີລະບຽບວິໄນ.

ເສີມຂະຫຍາຍທາດແທ້ແລະມູນເຊື້ອອັນສະຫງ່າອົງອາດຂອງກອງທັບປະຊາຊົນລາວເພື່ອເສີມຂະຫຍາຍທາດແທ້ ແລະ ມູນເຊື້ອຂອງກອງທັບປະຊາຊົນລາວ. ຄະນະພັກ, ຄະນະບັນຊາການທຸກຂັ້ນຕະຫຼອດເຖິງພະນັກງານ-ນັກຮົບ ໃນກອງທັບປະຊາຊົນລາວ ຈຶ່ງຕັ້ງໜ້າເສີມຂະຫຍາຍທາດແທ້ ແລະ ມູນເຊື້ອອັນສະຫງ່າງາມຂອງຕົນ, ຍົກສູງນ້ຳໃຈຮັກເຊື້ອແພງຊາດ, ຄວາມຈິງຮັກຝັກດີຕໍ່ປະເທດຊາດຕໍ່ພັກ ແລະ ຕໍ່ປະຊາຊົນ, ເຊື້ອມຊືມ, ກຳແໜ້ນແນວທາງປ່ຽນແປງໃໝ່ຮອບດ້ານທີ່ມີຫຼັກການຂອງພັກ, ກົດໝາຍຂອງລັດ ແລະ ທັງເປັນແບບຢ່າງໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ, ຍົກສູງສະຕິລະວັງຕົວກຽມພ້ອມທັບມ້າງທຸກກິນອຸປະກອນມ້າງເພທຳລາຍປະເທດເຮົາ. ເດັດດ່ຽວປົກປັກຮັກສາເອກະລາດ, ອຳນາດອະທິປະໄຕ ແລະ ຜົນແຜ່ນດິນອັນຄົບຖ້ວນຂອງຊາດໄວ້ໃຫ້ໜັ້ນຄົງ, ຮັບປະກັນສະຖຽນລະພາບ ແລະ ຄວາມໜັ້ນຄົງ ຄວາມສະຫງົບພາຍໃນ ໃຫ້ໄດ້ຢ່າງໜັ້ນແໜ້ນ. ອອກແຮງປັບປຸງ-ກໍ່ສ້າງກຳລັງໃຫ້ໜັ້ນແໜ້ນເຂັ້ມແຂງ ຕາມທິດກໍ່ສ້າງກອງທັບປະຕິວັດ ທີ່ມີລະບຽບແບບແຜນ ແລະ ທັນສະໄໝ. ຍົກສູງຄວາມສາມາດໃນການນຳພາ, ບັນຊາການກຽມພ້ອມສູ້ຮົບ ເປັນຕົ້ນ ແມ່ນຕັ້ງໜ້າເຝິກແອບສິລະປະຍຸດ-ຍຸດທະວິທີ, ຍຸດທະສາດ-ຍຸດທະຍານຮີບໃຫ້ມີຄວາມຊຳນິຊຳນານສາມາດສູ້ຮົບໄດ້ໃນທຸກກໍລະນີ. ເພີ່ມທະວີຄວາມສາມັກຄີ ລະຫວ່າງ ພະນັກງານກັບນັກຮົບໃຫ້ໜັ້ນແໜ້ນ, ປັບປຸງການຝຶກຝົນ ລະຫວ່າງ ກອງທັບກັບປະຊາຊົນ “ຄືປາກັບນ້ຳ” ໃຫ້ແໜ້ນແຜ່ນ, ຮັບປະກັນການເບິ່ງແຍງລ້ຽງດູກອງທັບເປັນຢ່າງດີ. ບັນດາກົມກອງ-ເຫຼົ່າຮີບຢູ່ປ່ອນໃດກໍ່ຕ້ອງຕັ້ງໜ້າເຮັດວຽກງານຂົນຂວາຍກໍ່ສ້າງຮາກຖານການເມືອງຢູ່ປ່ອນນັ້ນໃຫ້ດີ. ປັບປຸງອົງການປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນ ແລະ ຕາໜ່າງປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບທົ່ວປວງຊົນຮອບດ້ານ ຢູ່ຮາກຖານໃຫ້ໜັ້ນແໜ້ນ ເຂັ້ມແຂງ; ເຕົ້າໂຮມຄວາມສາມັກຄີທົ່ວປວງຊົນລາວທັງຊາດ, ສຶກສາອົບຮົມປະຊາຊົນໃຫ້ຮັກເຊື້ອແພງຊາດ, ຮັກບ້ານເກີດເມືອງນອນ, ຕົ້ນຕົວເຮັດພັນທະປົກປັກຮັກສາເຂດນ້ຳແດນດິນອັນຄົບຖ້ວນ ແລະ ພັດທະນາບ້ານຊ່ອງຂອງຕົນ, ປະເທດຊາດ ເຊິ່ງຕ້ອງຕັ້ງໜ້າປະຕິບັດທິດນຳ “ເພິ່ງຕົນເອງ, ກຸ້ມຕົນເອງ ແລະ ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງດ້ວຍຕົນເອງ”, ສ້າງພະລາທິການກັບທີ່ ເປັນເຈົ້າການຍົກລະດັບຊີວິດການເປັນຢູ່ຂອງກົມກອງຕົນໃຫ້ດີຂຶ້ນເປັນກ້າວໆ.

ນ້ຳໃຈວັນທີ 20 ມັງກອນ ໜັ້ນຍິນ!

ໂດຍ: ສີວັນ ຫອມໄຊຍະເດດ



ບໍລິສຸດ-ໃໝ່-ສົດ

‘ບໍລິສຸດ’, ‘ໃໝ່’ ແລະ ‘ສົດ’ ເປັນສາມຄຳທີ່ມີຄວາມໝາຍອ່າວໃກ້ຄຽງກັນ ແຕ່ກໍມີຄວາມຄື ແລະ ຕ່າງກັນ ດັ່ງນີ້:

‘ບໍລິສຸດ’ ເປັນຄຳວິເສດຈາກເຄົ້າປາລີ Parisuddhi ປະຣິສຸທທິ ແລ້ວແປງສຽງເປັນຄຳລາວເປັນ ‘ບໍລິສຸດ’ ໝາຍເຖິງ “ແທ້, ບໍ່ມີອັນໃດເຈືອປົນ, ລ້ວນໆ” ເຊັ່ນ:

- ລາວມັກດື່ມນ້ຳບໍລິສຸດ.
- ຄຳແທ່ງນີ້ເປັນຄຳບໍລິສຸດ 100%.
- ເດັກນ້ອຍປຽບເໝືອນຜ້າຂາວບໍລິສຸດ.

ພ້ອມກັນນັ້ນ ‘ບໍລິສຸດ’ ຍັງໝາຍເຖິງ “ປາສະຈາກມົນທົນ, ປາສະຈາກຄວາມຜິດ” ເຊັ່ນ:

- ນົງພາວ ເປັນຄຳທີ່ມັກປາກົດຢູ່ໃນບົດເລື່ອງທີ່ເປັນກາບກອນ ໝາຍເຖິງ ສາວບໍລິສຸດ.
- ພາຍຫຼັງຕັດສິນຄະດີ ລາວໄດ້ກາຍເປັນຜູ້ບໍລິສຸດ.

‘ໃໝ່’ ເປັນຄຳວິເສດ ໝາຍເຖິງ “ບໍ່ເກົ່າ” ເຊັ່ນ :

- ລາວມັກໃສແຕ່ເສື້ອໃໝ່.
- ລົດຂອງລູງຍັງໃໝ່ໆ.
- ນອກຈາກນັ້ນ, ‘ໃໝ່’ ຍັງໝາຍເຖິງ “ຫາກໍ່ມີ, ຫາກໍ່ປາກົດ, ຫາກໍ່ອອກ” ເຊັ່ນ
- ລາວໄປຊື້ໂທລະສັບມືຖືລຸ້ນໃໝ່.
- ຄຳດີມັກຟັງເພງທີ່ແຕ່ງອອກໃໝ່.

ພ້ອມກັນນີ້, ‘ໃໝ່’ ຍັງໝາຍເຖິງ “ບໍ່ແມ່ນຄົນເກົ່າ” ເຊັ່ນ

- ນ້ຳສາວຂອງລາວມີຜິວໃໝ່.
- ອ້າຍຄຳເຖິງເມຍລາວຈະເສຍຊີວິດໄປແລ້ວ ແຕ່ລາວກໍ່ບໍ່ເອົາເມຍໃໝ່.
- ບໍ່ພຽງເທົ່ານັ້ນ, ‘ໃໝ່’ ຍັງໝາຍເຖິງ “ອີກ, ຄືນອີກ” ເຊັ່ນ
- ທ້າວຄຳອ່ານບໍ່ຖືກ ຄູ່ຈຶ່ງໃຫ້ລາວອ່ານໃໝ່.
- ຂ້ອຍຟັງເຈົ້າເວົ້າບໍ່ທັນ, ເວົ້າໄວໂພດ. ເວົ້າໃໝ່ອີກດື.

‘ສົດ’ ເປັນຄຳວິເສດ ໝາຍເຖິງ “ທີ່ມີຄຸນນະພາບດີ ຍ້ອນໄດ້ມາໃໝ່ໆ” ເຊັ່ນ

- ລາບແຫຼວທີ່ພວກເຮົາເຮັດນີ້ ແມ່ນເຮັດມາຈາກປາຕອງສິດໆ.
- ຜັກສະຫຼັດສິດໆ ໄຂສິດໆ ຊຶ່ນສິດໆ ເອົາມາເຮັດຍ່າສະຫຼັດແຊບອີ່ຫຼີ.
- ນອກຈາກນັ້ນ, ‘ສົດ’ ຍັງໝາຍເຖິງ “ໃໝ່ຫຼ້າສຸດ, ທີ່ພວມດຳເນີນຢູ່”
- ລາວອ່ານຂ່າວສິດຈາກໂທລະສັບມືຖື.
- ເພິ່ນຖ່າຍທອດສິດລາຍການສົນທະນາບັນຫາພາສາລາວທາງເຟສບຸກ.

ຮຽນຄຳລາວໃໝ່ # ຄູ່ສອງ

ຖືກ	ຜິດ
ພິທີກອນ	ນັກພິທີກອນ
ຈິດຕະກອນ	ນັກຈິດຕະກອນ
ວິສະວະກອນ	ນັກວິສະວະກອນ
ວິທະຍາກອນ	ນັກວິທະຍາກອນ
ສຳນະນາກອນ	ນັກສຳນະນາກອນ



ຕ່ຳແລ້ວໜີ ເກີດແລ້ວຖິ້ມ

ດົນກີບເມກ



ສັນຍານລົບທີ່ບໍ່ຄວນ ຫາເຫດຜົນ ປະຕິເສດວ່າ: ພຶດຕິກຳຂອງຄົນໃນສັງຄົມ ມີທ່າອ່ຽງຖິ້ມປະຄວາມຮັບຜິດຊອບ ເຊິ່ງບອກເຖິງນິໄສຄົນປ່ຽນໄປຕາມກະແສໂລກ ຄືຢາກໄດ້-ຢາກເຮັດ ແຕ່ບໍ່ຢາກຮັບຜິດຊອບເຊັ່ນ: ພຶດຕິກຳຂັບຂີ່ລົດຍາມເມົາ-ຂັບຂີ່ໄວ ອາໄສວ່າມີເງິນໃນຖົງຫຼາຍ ໃຫ້ອຳນາດເງິນແກ້ບັນຫາໃຫ້ແທນ ແຕ່ມັນໄປຫຍັງ ຫຼື ທຳລາຍຊີວິດຄົນອື່ນ; ຕ່ຳແລ້ວໜີຂັບຂີ່ຕອນເມົາ ຂາດຄວາມຮັບຜິດຊອບຂາດຈິດສຳນຶກມະນຸດສະທຳ ມີທັງຄົນໃນແລະ ຄົນນອກບ້ານໃກ້ ເຂົ້າມາຝັກ-ອາໄສທ່ຽວຫຼິ້ນແບບເຫັນຄົນບ້ານອື່ນດ້ອຍກວ່າ...

ຂ່າວທີ່ປາກົດໃຫ້ສັງຄົມໄດ້ເຫັນຫຼາຍຄັ້ງ ເລື່ອງຕ່ຳແລ້ວໜີ ແມ່ນປັດຄວາມຮັບຜິດຊອບເປັນພຶດຕິກຳ-ນິໄສ ບໍ່ເຄົາລົບລະບຽບ ເວົ້າໄດ້ວ່າ ຢາກເຮັດຕາມໃຈນິໄສເສລີມັນກະຍາກ. ຖ້າວ່າບ້ານເພິ່ນຕ່າງບ້ານໂຕ, ເວລາຄົນລາວເຮົາໄປບ້ານຄົນອື່ນ ມັກຈະສອນໃຫ້ເຄົາລົບຮີດຄອງ-ລະບຽບຕ່າງບ້ານ ແຕ່ເປັນຫຍັງ ບາງຄົນບ້ານອື່ນມາ

ທ່ຽວບ້ານເຮົາ ຈຶ່ງບໍ່ຮູ້ສຶກເກງໃຈກັນແດ່? ໜ່ວຍງານກ່ຽວຂ້ອງຍິ່ງຈະຮູ້ດີ ວ່າແຕ່ລະບ້ານເມືອງຍ່ອມມີລະບຽບ-ກົດໝາຍ-ຮີດຄອງປະເພນີ ຖ້າເຮົາເຄົາລົບຄົນອື່ນເຂົາ ວ່າຜູ້ດີມີມາລະຍາດ ເລື່ອງເມົາແລ້ວຂັບ-ຕ່ຳແລ້ວໜີແບບບໍ່ສິນໃຈນັ້ນ ສາກົນເຂົາຕ່ຳນີ ເຖິງແມ່ນວ່າຜູ້ກ່ຽວຈະມີອຳນາດ ວາດສະໜາກໍຕາມ.

ເກີດແລ້ວຖິ້ມ ຜູ້ຂຽນເຄີຍເຫັນຂ່າວແຕ່ກ່ອນປະເທດໃກ້ຄຽງມີຫຼາຍປັດຈຸບັນນີ້ບ້ານລະບຽບ ເວົ້າໄດ້ວ່າ ຢາກເຮັດເຮົາມາແຮງມັນຊື່ບອກເຖິງຄົນອາໄສເຮືອນເຊົ່າເຂົ້າຊື່ ມີນິໄສ-ຖ້າວ່າບ້ານເພິ່ນຕ່າງບ້ານໂຕ, ເວລາຄົນລາວເຮົາໄປບ້ານຄົນອື່ນ ມັກຈະສອນໃຫ້ເຄົາລົບຮີດຄອງ-ລະບຽບຕ່າງບ້ານ ແຕ່ເປັນຫຍັງ ບາງຄົນບ້ານອື່ນມາ

ໃຫ້ຄົນອື່ນພົບເຫັນນຳໄປລ່ຽງຖ້າຄົນບຸຮານກໍເວົ້າວ່າລູກມານທາງ ເຊິ່ງປາກົດການແບບນີ້ ຖ້າມີທ່າອ່ຽງສູງຂຶ້ນ ມັນກໍຮຽກຮ້ອງຫາສິນທຳ-ຮີດຄອງປະເພນີ-ລະບຽບ-ກົດໝາຍ ອາດບໍ່ສາມາດຄຸມກາຍໄດ້ ແຕ່ຖ້າມີສິນທຳ-ຄຸນນະທຳ ຢ່າງໜ້ອຍກໍມີມະນຸດສະທຳຮັບຜິດຊອບໃນສິ່ງທີ່ເກີດຂຶ້ນ ຫຼື ກ່ອນເຮັດສິ່ງໃດລົງໄປ ກໍຄິດເຖິງຜົນທີ່ຕາມມາດີກວ່າແກ້ໄຂຜ່າຍຫຼັງ.

ເລື່ອງຕ່ຳແລ້ວໜີ-ເກີດແລ້ວຖິ້ມ ມັນເປັນສິ່ງທີ່ໜ້າຄິດວ່າ: ແກ້ຕົ້ນເຫດໄດ້ບໍ່? ເຮົາສ້າງລະບຽບກົດເກນ ຫຼື ເຜີຍແຜ່ແນວທາງທີ່ມັນເປັນນະໂຍບາຍລະບຽບສັງຄົມໃຫ້ເຂົ້າຮູ້ເພາະບ້ານເມືອງໃຜກໍມີຂໍ້ມືແປບໍ່ແມ່ນເຮັດຕາມໃຈຕາມນິໄສ ແຕ່ເສຍຫາຍຄົນອື່ນນີ້?

ບັນຮົບປ້ອງກັນທົ່ວໜັ້ນ

ໂດຍ: ຜູ້ອື່ນ

ເນື່ອງໃນໂອກາດວັນສ້າງຕັ້ງກອງທັບປະຊາຊົນລາວອັນເປັນປະຫວັດສາດຂອງຊາດ ຄົບຮອບ 75 ປີ (20.1.1949-20.1.2024) ທີ່ຈະໝູນວຽນມາບັນຈົບໃນມື້ນີ້, ໜັງສືພິມຜູ້ແທນປະຊາຊົນ ມີຂໍ້ມູນເພີ່ມເຕີມ ກ່ຽວກັບບັນຮົບປ້ອງກັນເຂດທີ່ໜັ້ນສອງແຂວງເຕົ້າໂຮມ (ຫົວພັນ ແລະ ຜົ້ງສາລີ) ມານຳສະເໜີຕໍ່ບັນດາທ່ານຜູ້ອ່ານ.

ໃນສັນຍາເຊີແນວ ປີ 1945 ໄດ້ຮັບຮອງວ່າ “ຝ່າຍປະເທດລາວ” ແມ່ນກຳລັງການເມືອງເອກະລາດ ຖືກກົດໝາຍແລະມີທະຫານມີເຂດເຕົ້າໂຮມຂອງຕົນຢູ່ສອງແຂວງ ຄື ຫົວພັນ ແລະ ຜົ້ງສາລີ; ຈາກນັ້ນ, ບັນດາທະຫານຝ່າຍປະເທດລາວທີ່ແຈກຢາຍຢູ່ແຕ່ລະເຂດໃນທົ່ວປະເທດ ໄດ້ເລີ່ມເຄື່ອນທັບ ແຕ່ເດືອນສິງຫາປີ 1954 ຂຶ້ນໄປເຕົ້າໂຮມຢູ່ສອງແຂວງ ຄື ຫົວພັນ ແລະ ຜົ້ງສາລີ ຈົນຮອດເດືອນພະຈິກ 1954 ບັນດາກົມກອງ ໄດ້ໄປຮອດສອງແຂວງເຕົ້າໂຮມ. ລັດຖະບານວຽງຈັນໄດ້ລະເມີດຂໍ້ກຳນົດຂອງສັນຍາເຊີແນວປີ 1954 ຢ່າງເປີດແປນໃນເດືອນມີນາປີ 1955 ພວກຈັກກະພັດອາເມລິກາ ໄດ້ລະດົມກຳລັງທະຫານຫຸ່ນຝ່າຍວຽງຈັນ 10 ກອງພັນ (2/3 ຂອງກຳລັງຫຼວງ) ປະກອບອາວຸດທີ່ທັນສະໄໝ ເປີດບັນບຸກໂຈມຕີເຂົ້າສອງແຂວງເຕົ້າໂຮມ, 11 ກອງຮ້ອຍທະຫານທີມ (ຄອມມັງໂດ) ພ້ອມກັບໜ່ວຍກອງປຸ້ນທີ່ເປັນຄົນໃນທ້ອງຖິ່ນພາຍໃຕ້ການບັນຊາຂອງ “ຄະນະບັນ

ຊາເຄື່ອນທັບເຂດຊຳເໜືອ” ໄດ້ດຳເນີນການເຊື່ອມກຳລັງ ຍຶດບຸກຕີເຂົ້າແຂວງຫົວພັນຢ່າງບັງຄັບຮອບ 75 ປີ (20.1.1949-20.1.2024) ທີ່ຈະໝູນວຽນມາບັນຈົບໃນມື້ນີ້, ໜັງສືພິມຜູ້ແທນປະຊາຊົນ ມີຂໍ້ມູນເພີ່ມເຕີມ ກ່ຽວກັບບັນຮົບປ້ອງກັນເຂດທີ່ໜັ້ນສອງແຂວງເຕົ້າໂຮມ (ຫົວພັນ ແລະ ຜົ້ງສາລີ) ມານຳສະເໜີຕໍ່ບັນດາທ່ານຜູ້ອ່ານ.

ຊາເຄື່ອນທັບເຂດຊຳເໜືອ” ໄດ້ດຳເນີນການເຊື່ອມກຳລັງ ຍຶດບຸກຕີເຂົ້າແຂວງຫົວພັນຢ່າງບັງຄັບຮອບ 75 ປີ (20.1.1949-20.1.2024) ທີ່ຈະໝູນວຽນມາບັນຈົບໃນມື້ນີ້, ໜັງສືພິມຜູ້ແທນປະຊາຊົນ ມີຂໍ້ມູນເພີ່ມເຕີມ ກ່ຽວກັບບັນຮົບປ້ອງກັນເຂດທີ່ໜັ້ນສອງແຂວງເຕົ້າໂຮມ (ຫົວພັນ ແລະ ຜົ້ງສາລີ) ມານຳສະເໜີຕໍ່ບັນດາທ່ານຜູ້ອ່ານ. ໃນສັນຍາເຊີແນວ ປີ 1945 ໄດ້ຮັບຮອງວ່າ “ຝ່າຍປະເທດລາວ” ແມ່ນກຳລັງການເມືອງເອກະລາດ ຖືກກົດໝາຍແລະມີທະຫານມີເຂດເຕົ້າໂຮມຂອງຕົນຢູ່ສອງແຂວງ ຄື ຫົວພັນ ແລະ ຜົ້ງສາລີ; ຈາກນັ້ນ, ບັນດາທະຫານຝ່າຍປະເທດລາວທີ່ແຈກຢາຍຢູ່ແຕ່ລະເຂດໃນທົ່ວປະເທດ ໄດ້ເລີ່ມເຄື່ອນທັບ ແຕ່ເດືອນສິງຫາປີ 1954 ຂຶ້ນໄປເຕົ້າໂຮມຢູ່ສອງແຂວງ ຄື ຫົວພັນ ແລະ ຜົ້ງສາລີ ຈົນຮອດເດືອນພະຈິກ 1954 ບັນດາກົມກອງ ໄດ້ໄປຮອດສອງແຂວງເຕົ້າໂຮມ. ລັດຖະບານວຽງຈັນໄດ້ລະເມີດຂໍ້ກຳນົດຂອງສັນຍາເຊີແນວປີ 1954 ຢ່າງເປີດແປນໃນເດືອນມີນາປີ 1955 ພວກຈັກກະພັດອາເມລິກາ ໄດ້ລະດົມກຳລັງທະຫານຫຸ່ນຝ່າຍວຽງຈັນ 10 ກອງພັນ (2/3 ຂອງກຳລັງຫຼວງ) ປະກອບອາວຸດທີ່ທັນສະໄໝ ເປີດບັນບຸກໂຈມຕີເຂົ້າສອງແຂວງເຕົ້າໂຮມ, 11 ກອງຮ້ອຍທະຫານທີມ (ຄອມມັງໂດ) ພ້ອມກັບໜ່ວຍກອງປຸ້ນທີ່ເປັນຄົນໃນທ້ອງຖິ່ນພາຍໃຕ້ການບັນຊາຂອງ “ຄະນະບັນ

ຄົນຢ່າງອົງອາດກຳຫານ ເຮັດໃຫ້ກຳລັງຂອງສັດຕູ ທີ່ມີກຳລັງພົນ, ພາຫະນະເຕັກນິກທີ່ເໜືອກວ່າພວກເຮົາ ຖືກດັບສູນແລະຖືກທຳລາຍຢ່າງໜັກ ໃນທີ່ສຸດພວກເຮົາກໍຕິຕ່ານ ຍຸດທະສາດບຸກລຸກບຽດຍຶດເອົາສອງແຂວງເຕົ້າໂຮມຂອງພວກຈັກກະພັດອາເມລິກາແລະລູກມືຂາຍຊາດໃຫ້ປະລາໄຊຢ່າງເຈັບແສບ.

ສະຫຼຸບແລ້ວ ນັບແຕ່ເດືອນຕຸລາປີ 1954 ເຖິງເດືອນສິງຫາ 1956 ທະຫານຝ່າຍຂວາວຽງຈັນ ໄດ້ດຳເນີນການບຸກໂຈມຕີທັງໃຫຍ່ ແລະ ນ້ອຍເຂົ້າແຕ່ລະເຂດຂອງສອງແຂວງເຖິງ 685 ຄັ້ງ ການບຸກໂຈມຕີຂອງພວກເຂົາສ່ວນໃຫຍ່ ໄດ້ຖືກສະກັດກັ້ນ ແລະ ຕິຖອຍ, ພວກເຂົາຖືກຂ້າຕາຍແລະບາດເຈັບ 5.000 ກວ່າຄົນ, ພວກເຮົາສາມາດປົກປັກຮັກສາເຂດເຕົ້າໂຮມສອງແຂວງໄວ້ໄດ້ແລະສ້າງໃຫ້ກາຍເປັນເຂດທີ່ໜັ້ນນັບມື້ນັບເຂັ້ມແຂງຂອງການປະຕິວັດໃນທົ່ວປະເທດ.

ຍ້ອນພວກເຂົາຖືກປະລາໄຊຢ່າງໜັກໜ່ວງ ໃນການຫານເຂົ້າສອງແຂວງເຕົ້າໂຮມ ຍ້ອນຖືກປະຊາຊົນທົ່ວປະເທດຄັດຄ້ານ ແລະ ລູກມືຊຸດທຳອິດຂອງອາເມລິກາ ຈຳຕ້ອງລາອອກຈາກຕຳແໜ່ງ ແລະ ຈັດຕັ້ງລັດຖະບານຊຸດໃໝ່ຂຶ້ນ ນຳໄປສູ່ການເຈລະຈາສ້າງຄວາມປອງດອງຊາດ ໃນວັນທີ 27/11/1957 ລັດຖະບານປະສົມໄດ້ຮັບການສ້າງຕັ້ງຂຶ້ນ (ລວມລາວຄັ້ງທີ 1).

ວິທີເຮັດວຽກ

ມາກທີ 4
ມາລະຍາດ ແລະ ຄຸນສົມບັດຂອງນັກປະຕິວັດ (ຕໍ່)

ຕຳນິຕິນເອງ ແປວ່າຍົກເອົາຂໍ້ດີ ແລະ ຂໍ້ບົກຜ່ອງຂອງຕົນເອງຂຶ້ນມາເວົ້າ ການຕຳນິຕິນເອງ ແລະ ຕຳນິກັນ ຕ້ອງເດີນຄຽງຄູ່ກັນ, ຈຸດປະສົງຂອງມັນ ແມ່ນໃຫ້ທຸກຄົນຮຽນເອົາຂໍ້ດີຂອງກັນແລະ ຊ່ວຍເຫຼືອກັນແກ້ໄຂປ່ຽນແປງຂໍ້ບົກຜ່ອງ. ສຳລັບພັກຕ້ອງປະຕິບັດຄືດັ່ງລຸ່ມນີ້:

- ຕ້ອງເຂັ້ມງວດກວດກາທ້ອງຖິ່ນຕ່າງໆໃຫ້ປະຕິບັດຕາມມະຕິຕົກລົງຂອງພັກຢ່າງເຄັ່ງຄັດ, ຕ້ອງເດັດດ່ຽວຕ້ານຢັນນິດໄສທີ່ຕົກລົງແນວໜຶ່ງ ແລ້ວໄປເຮັດແນວໜຶ່ງ.
- ບ່ອນໃດຜິດພະຍາດ, ຜູ້ໃດຕິພະຍາດຕ້ອງຝ່າວແກ້ໄຂ, ຕ້ອງເດັດດ່ຽວຕ້ານຢັນນິດໄສຈິ່ງຈຽມ ແລະ ເຊື່ອງອຳເອົາກັນ, ຕ້ານຢັນນິດໄສ “ຕໍ່ໜ້າຈິ່ງຈຽມລັບຫຼັງດູກູກ” ຕຳນິຕ້ອງໃຫ້ຈະແຈ້ງ ຈິງໃຈ ກົງໄປກົງມາ ສັດຊື່ ຈຸດປະສົງຂອງການຕຳນິ ແມ່ນເພື່ອແກ້ໄຂປ່ຽນແປງ, ບໍ່ແມ່ນເພື່ອໂຈມຕີກັນ, ແມ່ນເພື່ອຊ່ວຍເຫຼືອກັນໃຫ້ກ້າວໜ້າ, ບໍ່ແມ່ນເຮັດໃຫ້ເຜື່ອນສະຫາຍເຮົາອິດທິນຍາກ ແລະ ທຸກໃຈ.
- ຕ້ອງປະຕິບັດລະບຽບວິໄນຢ່າງເດັດຂາດ, ໝາຍຄວາມວ່າເອກະຊົນຕ້ອງຂຶ້ນກັບອົງການຈັດຕັ້ງ ສ່ວນໜ້ອຍຕ້ອງຂຶ້ນກັບສ່ວນຫຼາຍ ຂຶ້ນຕໍ່ຕ້ອງຂຶ້ນກັບຊັ້ນສູງ ທ້ອງຖິ່ນຕ້ອງຂຶ້ນກັບສູນກາງ.
- ຕ້ອງທວງໃຫ້ສະມາຊິກແຕ່ລະຄົນ, ເປັນຕົ້ນພະນັກງານຕ້ອງຈິງໃຈຕໍ່ຕົນເອງ, ຕ້ອງແກ້ໄຂດັດແປງຂໍ້ບົກຜ່ອງຂອງຕົນເອງ, ຕ້ອງຍົກຜົນປະໂຫຍດຂອງພັກ ແລະ ຂອງຊາດຂຶ້ນສູງກວ່າໝົດ, ຕ້ອງເດັດດ່ຽວຕ້ານຢັນພະຍາດ ອວດຕົວ ອວດວ່າຕົນເກັ່ງ ວ່າຕົວດີ ຂໍ້ອົງສະຫາວ ເປັນແຕ່ປາກ ຊອກຫາແຕ່ປະໂຫຍດສ່ວນຕົວ. ຕ້ອງປະຕິບັດຄຳຂວັນທີ່ວ່າ: “ເສຍສະຫຼະປະໂຫຍດສ່ວນຕົວເພື່ອສ່ວນລວມ” ແລະ “ໜັ້ນປະຢັດ ສັດທ່ຽງ” ນັ້ນຢ່າງແທ້ຈິງ.

ອ່ານຕໍ່ສະບັບໜ້າ...

ຮ່ວມກັບ

ກົມສື່ມວນຊົນ ສະຖານີ ໂທລະພາບ
ຄະນະເລຂາທິການ ສະພາແຫ່ງຊາດ ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ (LAO PSTV)

ສະເໜີລາຍການ

“ກົດໝາຍເພື່ອປະຊາຊົນ”

ອອກອາກາດທາງສະຖານີ ໂທລະພາບ
ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ (LAO PSTV)
ທຸກໆ ວັນອາທິດ ເວລາ 7:30 - 8:00 ໂມງ
ແລະ ທຸກໆ ວັນພະຫັດ ເວລາ 21:00 - 21:30 ໂມງ

ເລີ່ມອອກອາກາດ ວັນທີ 12 ມິຖຸນາ 2022 ນີ້ ເປັນຕົ້ນໄປ



4 ສະໝຸນໄພ ຊ່ວຍຕ້ານໂຣກຊຶມເສົ້າ

ໂດຍ: ຫົວກະທົ



ສຸກສະບາຍທາຍໂລຄາ

ໂຣກຊຶມເສົ້າ ກຳລັງ ເປັນບັນຫາສຳຄັນໃນສັງຄົມ ຍຸກປັດຈຸບັນຫຼາຍຂຶ້ນ ແລະ ເພີ່ມຄວາມຮຸນແຮງຂຶ້ນໄປ ເລື້ອຍໆ; ສະນັ້ນ, ຜູ້ຂຽນຈຶ່ງໄດ້ ແນະນຳ 4 ສະໝຸນໄພ ທີ່ສາ ມາດຊ່ວຍຕ້ານໂຣກຊຶມເສົ້າ ແລະຍັງສາມາດຫາໄດ້ງ່າຍໆຄື:

1. ຂີ້ໝັນ: ມີການສຶກ ສາໃນຄລິນິກທີ່ມີຜູ້ເປັນໂຣກ ຊຶມເສົ້າ ເຊິ່ງໄດ້ມີການໃຊ້ສານ ສະກັດຈາກຂີ້ໝັນ 500 ມກ ຫຼັງຮັບປະທານອາຫານເຊົ້າ ແລະແລງ, ຢາຕ້ານໂຣກຊຶມເສົ້າ (Fluoxetine 20 mg) ເປັນ ເວລາ 6 ອາທິດ ສຳລັບເປີເຊັນ ໃນການຕອບສະໜອງຜົນ ການການຮັກສາຂອງຜູ້ປ່ວຍ ຢາຕ້ານໂຣກຊຶມເສົ້າ 64.7%

ສານສະກັດຂີ້ໝັນ 62.5% ແລະ ເມື່ອໃຊ້ຮ່ວມກັນທັງຢາ ຕ້ານໂຣກຊຶມເສົ້າ ແລະ ສານ ສະກັດຂີ້ໝັນ ຈະໃຫ້ຜົນຕອບ ສະໜອງ 77.8%

2. ຜັກໜອກ: ມີການ ໃຊ້ຜັກໜອກມາເຮັດເປັນຢາ ມາແຕ່ສະໄໝບູຮານ ເຊິ່ງຜັກ

ໜອກສາມາດຊ່ວຍບັນເທົາອາ ການໂຣກວິຕິກກັງວົນຈາກການ ສຶກສາໃຊ້ສານສະກັດຜັກໜອກ 500 ມກ ມື້ລະ 2 ເທື່ອຫຼັງອາ ຫານ ໃນຜູ້ປ່ວຍທີ່ໄດ້ຮັບການ ວິນິໄສວ່າເປັນໂຣກວິຕິກກັງວົນ ອາຍຸຕັ້ງແຕ່ 18 ປີຂຶ້ນໄປ ຈຳ ນວນ 33 ຄົນພົບວ່າເລີ່ມເຫັນ

ຜົນການຮັກສາທີ່ 1 ເດືອນແລະ ເຫັນຜົນຊັດເຈນຂຶ້ນທີ່ 2 ເດືອນ. ຈາກການສຶກສາດັ່ງ ກ່າວ, ຈະເຫັນໄດ້ວ່າສານສະ ກັດຂອງຜັກໜອກສາມາດຊ່ວຍ ຫຼຸດຄວາມກັງວົນ, ຄວາມຄຽດ ແລະ ຊ່ວຍຫຼຸດອາການຂອງ ໂຣກຊຶມເສົ້າໄດ້ເຮັດໃຫ້ຄວາມ

ເຕັມໃຈທີ່ຈະປັບຕົວ ແລະ ຮຽນຮູ້ຄືຂຶ້ນ. ດັ່ງ ນັ້ນ, ຜັກໜອກຈຶ່ງມີສັບພະຄຸນທີ່ຈະນຳມາ ໃຊ້ໃນຜູ້ປ່ວຍໂຣກວິຕິກກັງວົນ.

3. ນ້ຳມັນຈາກລຳຕົ້ນຂອງເຂົ້າ ແລະ ໜໍ່ເຂົ້າ: ນ້ຳມັນຈາກລຳຕົ້ນຂອງເຂົ້າ ແລະ ໜໍ່ເຂົ້າ ມີສານສຳຄັນທີ່ຊ່ວຍເຮັດໃຫ້ນອນ ຫຼັບໄດ້ງ່າຍດ້ວຍສານ GABA (Gamma-aminobutyric acid) ເປັນສານສີ່ປະສາດ ພົບຢູ່ໃນລະບົບປະສາດສ່ວນກາງຄືສະໜອງ ແລະ ໄຂສັນຫຼັງ ມີປະສິດທິພາບທີ່ຊ່ວຍໃຫ້ ຮ່າງກາຍຜ່ອນຄາຍ ບໍ່ມີຄວາມກັງວົນ ແລະ ເຮັດໃຫ້ຫຼັບສະບາຍ ເຊິ່ງຢາອນຫຼັບສ່ວນ ໃຫຍ່ທີ່ໃຊ້ໃນປັດຈຸບັນກໍອອກລິດໂດຍການ ຈັບຕົວຮັບ GABA ແລະ ສານ N-Acetyl serotonin ເປັນສານທີ່ພົບເຫັນຕາມທຳມະ ຊາດຂອງນ້ຳມັນລຳຕົ້ນເຂົ້າ ເປັນສານຕັ້ງຕົ້ນ ໃນການສ້າງສານເມລາໂທນິນ (melatonin) ເຊິ່ງມີໜ້າທີ່ໃນການຄວບຄຸມວົງຈອນການ ນອນຫຼັບຂອງຄົນ ມີສ່ວນຊ່ວຍໃນການຄາຍ ຄວາມຄຽດ, ຄວາມກັງວົນ, ຕ້ານການຊຶມ ເສົ້າ, ຕ້ານອະນຸມຸນອິດສະຫຼະ, ປົກປ້ອງສະ ໜອງ ແລະ ປົກປ້ອງເຊວຮັບແຮງຈາກຈຳປະ ສາດຕາອີກດ້ວຍ.

4. ໝາກອຶ: ມີການສຶກສາພົບວ່າ ໝາກອຶ ຊ່ວຍບັນເທົາອາການຊຶມເສົ້າໄດ້ ໂດຍສັງເກດພິດຕິກຳຂອງໝາກອຶຖືກບັງຄັບ ໃຫ້ລອຍນ້ຳ ເຮັດໃຫ້ໝາກອຶລອຍເກີດພາວະ ຊຶມເສົ້າ ເຊິ່ງໝາກອຶມີພິດຕິກຳຢຸດເໜັງຕິງ (ບໍ່ລອຍນ້ຳ) ຄ້າຍວ່າຢາກຕາຍ ແຕ່ການໃຫ້ ໝາກອຶ ແລະ ສານເບຕ້າແຄໂຣທິນ ມີຜົນ ທີ່ເຮັດໃຫ້ໄລະຍະເວລາການຢຸດເໜັງຕິງຫຼຸດ ລົງ ແລະ ຍັງມີຜົນເພີ່ມລະດັບເຊໂຣໂທນິນ ແລະ ນໍອີນິຟິເນຟຣິນ ເປັນສານສີ່ປະສາດໃນ ສະໜອງ (norepinephrine: NE) ເຊິ່ງຈະ ຫຼຸດລົງເນື່ອງຈາກພາວະຊຶມເສົ້າກັບມາສຸລະ ດັບປົກກະຕິ.

ແຫຼ່ງຂໍ້ມູນ: <https://www.phakhaolao.la>

ໝັກຕາຍ

ສາວຈິມ

(ເລື່ອງເບົາໆ ເວົ້າແບບບັນເວງ ບໍ່ເລັ່ງພິທີການ)

* ຊົມເຊີຍ! ວັນສ້າງຕັ້ງກອງທັບປະຊາຊົນລາວ 20 ມັງກອນ ຄົບຮອບ 75 ປີຢ່າງສຸດໃຈ ເບື້ອງໃບໂອກາດນີ້ ຂໍສົ່ງພອນໄຊ ໄປຍັງນາຍທະຫານ ຫົວໜ້າແຄວ້ນ ຫຸກ ແຂດແດນລົງຄ້າຍ ສຸກສະບາຍທາຍໂລຄາ ຢ່າໄດ້ເຫງົາ ຫງ່ວມເສົ້າ ແຂງແຮງກ້າຄູ່ສູ່ຄັ້ນ ຂໍໃຫ້ລາບຍັດລັ້ນ ໂດຍດັ່ງສົມປະສົງ ເປັນນາຍພົນນາຍພົນ ໜ້າທີ່ການ ງານກ້າວ ຜູ້ທີ່ເປັນນາຍຮ້ອຍ ນາຍສິບຂໍໃຫ້ເລື້ອຍ ຕາມ ໃຈທ່ານມາດຊຸ່ງ ໂດຍດ້າມດັ່ງກັນ ທ່ານເອີຍ!

* ກອງປະຊຸມ ສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 6 ຂອງບັນດາ ແຂດເລືອກຕັ້ງທົ່ວປະເທດ ພອມສຸນຮຽວ ແລະ ຄົກຄັ້ນ ເລີ່ງ ຫຼາຍແຂດ (ແຂວງ) ນັ້ນ ກໍໄດ້ອັດລົງດ້ວຍຜົນສຳເລັດອັນ ລົບງາມ ຕາມອາລະ ແລະ ຄາດວ່າອີກບໍ່ດົນກໍຄົງສຳເລັດຕາມ ແຜນ ແລ້ວເຂົ້າສູ່ວາລະຕະໄນ ກະກຽມເຄື່ອນໄຫວເຜີຍແຜ່ ຜົນສຳເລັດ ກໍຄືຜົນງານທີ່ຍາດມາໄດ້ໃນ 6 ເດືອນຜ່ານມາ ໃຫ້ພໍແມ່ປະຊາຊົນລາວບັນດາເຜົ່າໄດ້ຮັບຮູ້ຢ່າງທົ່ວເຖິງ.



20 ມັງກອນໝັ້ນຍິນ

ສາວຄູ ວັງຄົກລິ້ນ

- * 20 ມັງກອນ ຮຸ່ງແຈ້ງ ນັກຮົບປະຊາຊົນລາວ ໃຕ້ການນຳພັກວາງໄວ້ 1949 ກຳເນີດຂຶ້ນ
- * ປະຊາລາວຫວນຮັບຮູ້ ຄາວມິເສີກສິງຄາມ ກອງທັບລາວອາດຫານກຳ ຍາດເອົາໄຊຊະນະມອບໃຫ້
- * ຄາວນີ້ ຊາດລາວຫຼຸດລອດພົ້ນ ແຕ່ກອງທັບຍັງຂະຫຍາຍ ຖືເອົາການຝຶກຊ່ອມ ເພີ່ມທະວີປົກປ້ອງ ເຮັດໜ້າທີ່ຢູ່ເລື້ອຍ
- * ຂໍຊົມເຊີຍ ທະຫານລາວເກັ່ງກ້າ ປົກປ້ອງດິນແດນລາວ ທຸກຫົນແຫ່ງແດນລາວນີ້ ລາວ ບໍ່ຄຽດຂຶ້ນແຄ້ນ
- * 20 ມັງກອນ ຂໍຈົ່ງໃຫ້ ເປັນດັ່ງດາວດວງຈັນ ທະຫານລາວທົ່ວເຂດແຄ້ວນ ສົມປະສົງມາດມຸ່ງ
- * 75 ປີ ຂໍສົ່ງກອນສອດທ້ອຍ ກອງທັບປະຊາຊົນລາວ ເປັນຮົ່ວໜາລຽນລ້ອມ ຄົງສະຖຽນແຮ່ນໝັ້ນ

- ໝື່ອນແສງສອງໂລກາ ເບີກເບີຍບານຍິ້ມ ແນວທາງອັນປະເສີດ ວັນຕັ້ງກໍ່ມາ ນັ້ນນາ!
- ຈາລຶກຜົນງານ ສັດຕູຕິເມືອງບ້ານ ສາມັກຄີຂັບໄລ່ ປະຊາເຊື້ອຊື່ນຊົມ
- ການກົດຂີ່ຂອງສັດຕູ ທົ່ວດິນແດນດ້າວ ປະຈັນບານມີຢຸດຢ່ອນ ພັດທະນາຂຶ້ນຊຸ່ວັນ
- ໂຮມຮ່ວມແຮງກັນ ໄພປະຊາສຸກລິ້ນ ມີມີໃຜບຽນບຽດ ຄືກໍ່ເກົ້າຫຼັງ ແລ້ວໃດ
- ຍິນຍິ່ງຍາວນານ ຄູ່ຄຽງເວຫາກວ້າງ ສຳເລັດງານໝາຍມຸ່ງ ແຮງກ້າແກ່ນແຂງ ນັ້ນທ້ອນ
- ພອນໄຊສິ່ງໄປຍັງ ຍິນຍໍທະຫານກ້າ ເມືອງລາວອັນເຮືອງຮຸ່ງ ເລີ່ງເລື້ອຍຕະຫຼອດໄປ ທ່ານເອີຍ!

😊 ຊອນຍິ້ມ 😊 # ແອ່ນຕຸ້ງ

ເລື່ອງ: ເມຍພົງຄອາມ

ຜົວ-ເມຍ ຄູ່ໜຶ່ງຜິດກັນ ຜູ້ເປັນເມຍຮົບຜົວ ປັດບາດໜຶ່ງ ພົງແທ້ໂຕອີກບາດໜຶ່ງແມະ ລິ່ງຮົບປັດ ເຂົ້າກັກຫູອີກບາດໜຶ່ງ ດີແຕ່ຍິ່ງພົງຄອາມ ບໍ່ຊັ້ນມິງເລັບໃຕແທ້!!!!



ຄະຕິເຕືອນໃຈ

ດອກຫຍ້າ

ຕ້າຕິດກະດຸມເສື້ອເມັດທ່າອິດສິດພາດ ເມັດໄປ ກໍ່ຜິດໄປຕາມງຸກັນ ຫາກບໍ່ແມ້ໄຂທີ່ຈຸດເລີ່ມ



ຈົນ ເລີ່ມບັງຄັບໃຊ້ “ກົດໝາຍການສຶກສາຄວາມຮັກຊາດ”

ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການສຶກສາຄວາມຮັກຊາດ ສະບັບໃໝ່ຂອງຈົນ ມີຜົນບັງຄັບໃຊ້ຢ່າງເປັນທາງການໃນວັນທີ 01 ມັງກອນ 2024.

ສຳນັກຂ່າວຊິນຮວາ ລາຍງານຈາກນະຄອນຫຼວງປັກກິ່ງ, ສປ ຈີນ ເມື່ອວັນທີ 01 ມັງກອນ 2024 ວ່າ: ເນື້ອໃນສຳຄັນຂອງກົດໝາຍສະບັບນີ້ ກຳນົດວ່າ ການສຶກສາກ່ຽວກັບຄວາມຮັກຊາດຈະກວມເອົາຫຼາຍດ້ານ ເປັນຕົ້ນ ອຸດົມການ ແລະ ການເມືອງ, ປະຫວັດສາດ

ແລະ ວັດທະນະທຳ, ສັນຍະລັກປະຈຳຊາດ, ຄວາມງົດງາມຂອງມາຕຸບຸມ, ລັດຖະທຳມະນູນ ແລະ ກົດໝາຍ, ຄວາມເປັນເອກະພາບຂອງຊາດ ແລະ ຄວາມສາມັກຄີລະຫວ່າງຊົນເຜົ່າ, ຄວາມໝັ້ນຄົງຂອງຊາດ ແລະ ການປ້ອງກັນປະເທດລວມເຖິງການກະທຳຂອງວິລະຊົນ ແລະ ບຸກຄົນແບບຢ່າງ.

ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການສຶກສາຄວາມຮັກຊາດ ກຳນົດວ່າ ກຸ່ມເປົ້າໝາຍຂອງການສຶກສາຄວາມຮັກຊາດໄດ້ແກ່ພົນລະເມືອງທຸກຄົນ ແລະ ເນັ້ນໜັກເຖິງການໃຫ້ການສຶກສາເລື່ອງ

ຄວາມຮັກຊາດໃນກຸ່ມເຍົາວະຊົນ ແລະ ເດັກນ້ອຍ ທັງໃນໂຮງຮຽນ ແລະ ຢູ່ເຮືອນ; ໃນຂະນະດຽວກັນ, ກົດໝາຍສະບັບນີ້ກຳນົດໃຫ້ນຳໃຊ້ຊັບພະຍາກອນທຸກປະເພດຢ່າງເຕັມທີ່ເພື່ອດຳເນີນວຽກງານດ້ານການສຶກສາຄວາມຮັກຊາດ ບໍ່ວ່າຈະເປັນຊັບພະຍາກອນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບມໍລະດົກຂອງພັກກອມມູນິດຈີນ, ມໍລະດົກທາງວັດທະນະທຳ, ພື້ນຖານການສຶກສາກ່ຽວກັບຄວາມຮັກຊາດ ແລະ ສະຖານທີ່ທາງວັດທະນະທຳທີ່ຫຼາກຫຼາຍ.



ກູບາ ຊາດທິສອງໃນອາເມລິກາລາຕິນ ຜ່ານກົດໝາຍກາລຸນຍະຄາດ

ສະພາແຫ່ງຊາດກູບາ ມີມະຕິເມື່ອວັນສຸກທີ່ 22 ທັນວາ 2023 ຮັບຮອງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການກາລຸນຍະຄາດ (euthanasia - ການຊ່ວຍເຮັດໃຫ້ຄົນເຈັບທີ່ມີຄວາມເຈັບປວດຫຼາຍ ແລະ ປົນປົວບໍ່ໄດ້ ຕາຍຢ່າງສະຫງົບ, ການຕາຍຢ່າງບໍ່ທໍລະມານ) ອີງຕາມການລົງຄະແນນສຽງໃນວາລະທີ່ 3; ເນື້ອໃນທີ່ສຳຄັນຂອງກົດໝາຍລະບຸວ່າ “ເປັນສິດທິຂອງບຸກຄົນ

ໃນການຕັດສິນໃຈທີ່ຈະຈົບຊີວິດຢ່າງສະຫງົບ ແລະ ມີກຽດຜ່ານຂະບວນການທີ່ຖືກຕ້ອງ ແລະ ໝາະສົມຕາມຫຼັກການທາງການແພດ”.

ການເຄື່ອນໄຫວທີ່ເກີດຂຶ້ນນີ້ເຮັດໃຫ້ກູບາເປັນປະເທດທີ່ສອງໃນອາເມລິກາລາຕິນ ທີ່ອະນຸຍາດການກາລຸນຍະຄາດ ຕໍ່ຈາກໂກລົມບີ. ຂະນະທີ່ປະເທດອື່ນໆ ໃນໂລກທີ່ມີກົດໝາຍອະນຸຍາດການກາລຸນຍະ

ຄາດ ປະກອບມີ ໂຮນລັງ, ສະວິດ, ລຸກຊຳບວກ, ການາດາ, ອິດສະຕຣາລີ, ແອັດສະປາຍ, ເຢຍລະມັນ, ນູແວນເຊລັງ ແລະ ບາງລັດໃນສະຫະລັດອາເມລິກາ; ໂດຍບາງປະເທດໃນກຸ່ມນີ້ອະນຸຍາດໃຫ້ຄົນເຈັບທີ່ມີອາການເຈັບປວດຮຸນແຮງ ສາມາດເຂົ້າຮັບກາລຸນຍະຄາດໄດ້, ບໍ່ຈຳເປັນຕ້ອງເປັນຄົນເຈັບທີ່ຢູ່ໃນໄລຍະສຸດທ້າຍກໍໄດ້.

ແຫຼ່ງຂ່າວ: REUTERS



ຫຼາຍປະເທດ EU ສະໜັບສະໜູນກົດໝາຍຄວບຄຸມ “ຂີ້ເຫຍື້ອຈາກການຫຸ້ມຫໍ່”



ສະມາຊິກຂອງສະຫະພາບເອີຣົບ (ອີຢູ) ຫຼາຍປະເທດສະໜັບສະໜູນກົດໝາຍໃໝ່ທີ່ຈະຫຼຸດຜ່ອນປະລິມານຂີ້ເຫຍື້ອຈາກການຫຸ້ມຫໍ່ (packaging waste), ແຕ່ເຫັນດີໃນການກຳນົດຂີ້ເຫຍື້ອເວັ້ນສຳລັບບາງຂະແໜງການ.

ສຳນັກຂ່າວ AFP ລາຍງານຈາກນະຄອນຫຼວງບຣຸກແຊນ, ປະເທດແບນຊິກ ເມື່ອວັນທີ 20 ທັນວາ 2023 ວ່າ: ຄະນະກຳມະການເອີຣົບ ຫຼື ອີຊີ (European Commission-

EC) ສະເໜີກົດໝາຍສະບັບນີ້ເມື່ອປີ 2022 ໃນຄວາມພະຍາຍາມທີ່ຈະຄວບຄຸມປະລິມານສິ່ງເສດເຫຼືອຈາກການຫຸ້ມຫໍ່ຫຼັງຈາກຂີ້ເຫຍື້ອປະເພດນີ້ໄດ້ເພີ່ມຂຶ້ນໃນອີຢູຫຼາຍກວ່າ 20 ສ່ວນຮ້ອຍ ໃນໄລຍະ 10 ປີທີ່ຜ່ານມາ ຍ້ອນການຊື້ເຄື່ອງອອນລາຍ ແລະ ພຶດຕິກຳການບໍລິໂພກ “ອາຫານຜ່ອມຮັບປະທານ” (grab and go).

ເຖິງແມ່ນວ່າບັນດາປະເທດໃນອີຢູສະໜັບສະໜູນເປົ້າໝາຍທີ່ສຳຄັນ ໃນກົດໝາຍ

ໃໝ່ນີ້ ບໍ່ວ່າຈະເປັນການຫຸ້ມຫໍ່ທັງໝົດຈະຕ້ອງຖືກອອກແບບໃຫ້ສາມາດນຳມາໃຊ້ຄືນໄດ້ ພາຍໃນປີ 2030 ລວມເຖິງການຢຸດນຳໃຊ້ສິ່ງຂອງປລາສຕິກທີ່ໃຊ້ເທື່ອດຽວເຊັ່ນ: ຖົງບາງໆສຳລັບໃສ່ຜັກ ແລະ ໝາກໄມ້, ກະຕຸກຢາສະຜົມຂະໜາດນ້ອຍເຊັ່ນດຽວກັບຈານ, ຈອກ ແລະ ກ່ອງແບບໃຊ້ແລ້ວຖິ້ມ; ແຕ່ພວກເຂົາສະເໜີວ່າ ທຸກປະເທດຄວນສາມາດກຳນົດຂີ້ເຫຍື້ອເວັ້ນສຳລັບຜະລິດຕະພັນບາງຢ່າງເຊັ່ນ: ຜັກ ແລະ ໝາກໄມ້ອື່ນຊື່.

EU ເຫັນດີປະຕິຮູບກົດໝາຍຜູ້ລີ້ໄພຄັ້ງປະຫວັດສາດ



ສະຫະພາບເອີຣົບ (ອີຢູ) ເຫັນດີຈະຍົກເລີກກົດໝາຍວ່າດ້ວຍຜູ້ລີ້ໄພ ເຊິ່ງລວມເຖິງການເພີ່ມສະຖານທີ່ກັກກັນບໍລິເວນຊາຍແດນ ແລະ ການເນລະເທດອອກຈາກປະເທດທີ່ໄວຂຶ້ນ, ແຕ່ອົງການການກຸສົນເພື່ອຄົນອົບຮົມຈຳນວນຫຼາຍ ໄດ້ປະນາມການປ່ຽນແປງດັ່ງກ່າວວ່າເປັນ “ອັນຕະລາຍ” ແລະ “ໂຫດຮ້າຍ”.

ສຳນັກຂ່າວ AFP ລາຍງານຈາກນະຄອນຫຼວງບຣຸກແຊນ, ປະເທດແບນຊິກ ເມື່ອວັນທີ 21 ທັນວາ 2023 ວ່າ: ລັດຖະບານ, ເຈົ້າໜ້າທີ່ ແລະ ສະມາຊິກລັດຖະສະພາເອີຣົບ (ອີຝີ) ຂອງອີຢູ ໄດ້ຊົມເຊີຍຂໍ້ຕົກລົງເບື້ອງຕົ້ນກ່ຽວກັບຂໍ້ຕົກລົງໃໝ່ວ່າດ້ວຍການລີ້ໄພ ແລະ ການອົບຮົມເປັນ “ຂໍ້ຕົກລົງຄັ້ງປະຫວັດສາດ” ໂດຍກ່າວວ່າ ອີຢູບັບປຸງຂັ້ນຕອນຕ່າງໆເພື່ອຮັບມືກັບຈຳນວນຜູ້ເດີນທາງເຂົ້າປະເທດຢ່າງຜິດປົກກະຕິທີ່ເພີ່ມ

ຂຶ້ນ ໄປຄຽງຄູ່ກັບການຮັກສາຄວາມເຄົາລົບຕໍ່ສິດທິມະນຸດ.

ການປະຕິຮູບກົດໝາຍຂ້າງເທິງ ໄດ້ເກີດຂຶ້ນຫຼັງຈາກການເຈລະຈາທີ່ແກ່ຍາວລະຫວ່າງບັນດາປະເທດສະມາຊິກ ກັບຝ່າຍນິຕິບັນຍັດຂອງອີຢູ ເຊິ່ງເຖິງວ່າຍັງບໍ່ທັນໄດ້ຮັບການຮັບຮອງຢ່າງເປັນທາງການຈາກຄະນະມົນຕີເອີຣົບ (European Council) ແລະ ອີຝີ, ແຕ່ຄາດວ່າການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຈະສຳເລັດກ່ອນເດືອນມິຖຸນາ 2024.

ການປະຕິຮູບກົດໝາຍວ່າດ້ວຍຜູ້ລີ້ໄພຂອງອີຢູ ລວມມີການກວດສອບຜູ້ເດີນທາງເຂົ້າປະເທດທີ່ຜິດປົກກະຕິວ່າງໄວຂຶ້ນ, ການສ້າງສູນກັກກັນບໍລິເວນຊາຍແດນ, ການເລັ່ງສິ່ງຜູ້ຂີ້ໄພທີ່ຖືກປະຕິເສດກັບປະເທດ ແລະ ກິນໄກທີ່ເອກະພາບໃນການກຳຈັດແຮງກົດດັນຈາກປະເທດທາງພາກໃຕ້ ທີ່ປະສົບກັບການຫຼັງໄຫຼເຂົ້າມາຂອງພວກ

ອົບຮົມຈຳນວນຫຼາຍ; ຍິ່ງໄປກວ່ານັ້ນ, ຍັງເລັ່ງໃຫ້ການຄັດເລືອກ ແລະ ກວດສອບຜູ້ຂີ້ໄພໄວຂຶ້ນເຮັດໃຫ້ຜູ້ທີ່ຖືວ່າບໍ່ມີສິດ ຖືກສົ່ງກັບຄືນປະເທດຂອງພວກເຂົາຫຼືປະເທດທາງຜ່ານໄດ້ຢ່າງວ່ອງໄວ ໂດຍຂັ້ນຕອນດັ່ງກ່າວຈະມີຜົນກັບຜູ້ອົບຮົມເຢັນເຂົ້າປະເທດຢ່າງຜິດປົກກະຕິເຊິ່ງມາຈາກປະເທດທີ່ຄ່າຮ້ອງຂໍລີ້ໄພຂອງປະຊາຊົນຖືກປະຕິເສດຫຼາຍກວ່າ 80% ຂອງຈຳນວນຄຳຮ້ອງທັງໝົດ.

ເຖິງຢ່າງໃດກໍຕາມ, ມີຫຼາຍສືບອີງການການກຸສົນຊ່ວຍເຫຼືອຄົນອົບຮົມ ລວມທັງອົງການນິລະໂທດກຳສາກິນ (Amnesty International), Oxfam, Caritas ແລະ Save the Children ຕຳນິຕິຖານການປ່ຽນແປງກົດໝາຍການລີ້ໄພຂອງອີຢູ ໂດຍລະບຸວ່າການເຄື່ອນໄຫວດັ່ງກ່າວຈະສ້າງ “ລະບົບທີ່ໂຫດຮ້າຍ”.



ນະໂຍບາຍສິ່ງເສີມ ການຜະລິດພາຍໃນ ແລະ ປ້ອງກັນແຮງງານຮີດໄຫຼ

ເລື່ອງທີ່ພວມຊິເລົ່າສູ້ຝັງນີ້ ເກີດຂຶ້ນຢູ່ສອງປະເທດແຍກກັນ ຄືເລື່ອງກ່ຽວກັບນະໂຍບາຍ ສິ່ງເສີມການຜະລິດພາຍໃນນັ້ນ ເກີດຂຶ້ນຢູ່ປະເທດ ອິນໂດເນເຊຍ ສ່ວນນະໂຍບາຍປ້ອງກັນບໍ່ໃຫ້ແຮງງານ (ໂດຍສະເພາະແມ່ນແຮງງານຂອງຊາວໜຸ່ມ) ອອກໄປເຮັດວຽກຢູ່ຕ່າງປະເທດນັ້ນ ເກີດຢູ່ປະເທດໂປໂລຍ ຫຼື ໂປແລນ.

ຫົວຂໍ້ທີ 1 ມີລາຍລະອຽດດັ່ງຕໍ່ໄປນີ້ຄື: ມີຂ່າວວ່າໃນທ້າຍປີ 2019 ທາງການຂອງອິນໂດເນເຊຍ ໄດ້ປະກາດໃຊ້ມາດຕະການເພີ່ມພາສີນຳເຂົ້າສິນຄ້າຕັດຫຍິບຈາກຕ່າງປະເທດ ສູງເຖິງ 67,7% ທາງກະຊວງການເງິນ ອິນໂດເນເຊຍ ໄດ້ໃຫ້ຮູ້ວ່າ ພາສີຊີວຄາວນີ້ ມີເປົ້າໝາຍເພື່ອປົກປ້ອງຂະແໜງການອຸດສາຫະກຳທີ່ສຳຄັນຢູ່ພາຍໃນປະເທດ ໄປພ້ອມກັບການສິ່ງເສີມຜະລິດຕະພັນພາຍໃນ. ຢູ່ປະເທດລາວພວກເຮົາແຕ່ໃດໆມາກໍເຄີຍເວົ້າຄຳຂວັນ “ລາວເຮັດລາວໃຊ້ ລາວໄດ້ລາວຈະເລີນ” ແຕ່ການຜັນຂະຫຍາຍຄຳຂວັນນີ້ໃຫ້ເກີດອອກອອກຜົນນັ້ນ ຍັງເຮັດໄດ້ໜ້ອຍທີ່ສຸດ ແລະ ຫາກມາຈິງຈັງຕັ້ງໜ້າໃນໄລຍະພວກເຮົາມີບັນຫາຜິດເຄື່ອງທາງເສດຖະກິດໃນເວລານີ້ລະ. ຢູ່ອິນໂດເນເຊຍ ນັ້ນ ເຂົາຈິງຈັງເລື່ອງການນຳໃຊ້ ຫຼື ຊົມໃຊ້ຜະລິດຕະພັນພາຍໃນມາແຕ່ດົນແລ້ວ ຕົວຢ່າງ ເຂົາໄດ້ກຳນົດໃຫ້ບໍລິສັດຜະລິດລົດໃຫຍ່ຂອງຕ່າງປະເທດໃນ ອິນໂດເນເຊຍ ນຳໃຊ້ວັດຖຸດິບທີ່ຜະລິດຢູ່ພາຍໃນເປັນສ່ວນປະກອບຂອງລົດແຕ່ລະຄັນບໍ່ໃຫ້ຫຼຸດ 60% ດ້ວຍວິທີນີ້, ອິນໂດເນເຊຍ ສາມາດເກັບກ່ຽວມູນຄ່າເພີ່ມຈາກວັດຖຸດິບພາຍໃນ ແລະ ໄດ້ທັງວຽກເຮັດງານທຳຕື່ມ.

ມາດຕະການເກັບພາສີຜະລິດຕະພັນຕັດຫຍິບຈາກຕ່າງປະເທດນັ້ນ, ທາງການ ອິນໂດເນເຊຍ ໄດ້ກຳນົດຢ່າງຄັກແນວວ່າ ຕ້ອງເປັນຜະລິດຕະພັນ ເສັ້ນຝ້າຍປະສົມ ແລະ ເສັ້ນຝ້າຍທຽມ, ຜະລິດຕະພັນຜ້າກັ້ງ, ຜ້າກັນແດດ, ມັງ

ສິນຄ້າຕົບແຕ່ງພາຍໃນ ແລະ ອື່ນໆ ລວມແລ້ວ ມີ 121 ລາຍການ. ມາດຕະການພາສີຊີວຄາວນີ້ ມີກຳນົດປະຕິບັດພຽງ 200 ວັນເທົ່ານັ້ນ. ເລື່ອງທີ່ສອງແມ່ນກ່ຽວກັບທາງການປະເທດໂປໂລຍ ໄດ້ອອກນະໂຍບາຍໃໝ່ເພື່ອປ້ອງກັນບໍ່ໃຫ້ແຮງງານ ໂດຍສະເພາະແມ່ນແຮງງານຊາວໜຸ່ມຫຼັງໄຫຼອອກໄປເຮັດວຽກຢູ່ຕ່າງປະເທດ ອັນຈະພາໃຫ້ຂາດແຄນແຮງງານຢູ່ພາຍໃນ. ນະໂຍບາຍດັ່ງກ່າວໄດ້ອອກມາໃນຮູບການຍົກເວັ້ນພາສີລາຍຮັບສຳລັບຊາວໜຸ່ມໂດຍສະເພາະ ຊຶ່ງເລີ່ມປະຕິບັດຢູ່ປະເທດໂປໂລຍ ມີເມື່ອປະມານ 5 ປີຜ່ານມາ. ນະໂຍບາຍ ທີ່ວ່ານີ້ ເຮັດໜ້າທີ່ສິ່ງເສີມຊີວິດການເປັນຢູ່ຂອງຄົນໃນໄວໜຸ່ມໃຫ້ສາມາດກຸ້ມຕົນເອງ ເພື່ອໃຫ້ປົກກຳຂາແຂງ ເປັນກຳລັງແຮງໃນການພັດທະນາປະເທດຊາດ. ເນື້ອໃນຕົ້ນຕໍຂອງນະໂຍບາຍນີ້ ຄືຍົກເວັ້ນພາສີລາຍຮັບສຳລັບຄົນໜຸ່ມທີ່ມີອາຍຸຕໍ່າກວ່າ 26 ປີ ທີ່ມີລາຍຮັບຕໍ່າກວ່າ 85 ພັນຊວດຕີ ຕໍ່ປີ (ຊວດຕີແມ່ນສະກຸນເງິນໂປໂລຍ). 85 ພັນຊວດຕີນັ້ນ ເທົ່າກັບປະມານ 192 ລ້ານກີບຕາມອັດຕາແລກປ່ຽນໃນປີ 2019. ລາຍຮັບ 85 ພັນຊວດຕີ ນີ້ ບໍ່ແມ່ນລາຍຮັບຂັ້ນຕໍ່າ, ສ່ວນລາຍຮັບຂັ້ນຕໍ່າຂອງຄົນໂປໂລຍໃນເວລານັ້ນ ແມ່ນ 60 ພັນຊວດຕີຕໍ່ປີ. ການທີ່ທາງການ ໂປໂລຍ ມີນະໂຍບາຍຍົກເວັ້ນ ພາສີລາຍຮັບຂອງຊາວໜຸ່ມທີ່ບໍ່ແມ່ນລາຍຮັບຂັ້ນຕໍ່ານີ້ ຕົ້ນຕໍແມ່ນເພື່ອຈ່ອງຊາວໜຸ່ມທີ່ມີຄວາມຮູ້ຄວາມສາມາດ ແລະ ທັກສະ ບໍ່ໃຫ້ໂຢດໄປເຮັດວຽກຢູ່ຕ່າງປະເທດທີ່ຈະກໍ່ໃຫ້ເກີດສະພາບສະໜອງໄຫຼ. ຢູ່ບັນດາປະເທດສະຫະພາບເອີຣົບ ນັ້ນ ຕະຫຼາດແຮງງານມີລັກສະນະເສລີ, ຖ້າຢູ່ບ່ອນໃດລາຍຮັບສູງ ແຮງງານຈາກປະເທດຕ່າງໆກໍຈະຫຼັ່ງໄຫຼໄປເຮັດວຽກຢູ່ບ່ອນນັ້ນ. ນີ້ລະຄືສິ່ງທີ່ທາງການປະເທດໂປໂລຍ ຢ້ານທີ່ສຸດ. ຢູ່ລາວພວກເຮົາເດລະ? ດຽວນີ້ຫຼາຍໆບ່ອນ ລວມທັງຮ້ານອາຫານຕ່າງກໍເລີ່ມຈົ່ມເລື່ອງຂາດແຮງງານແລ້ວ!.



ໃສ່ປັນນາຍ

#ບ່າລະບື

ມີມື້ໜຶ່ງ ໃນກອງປະຊຸມພະນັກງານດິຊິຕາລ໌, ທ່ານເຫຼົ້າກ້ອນກາບກາດໄລ່ມວ່າ ບໍ່ມີໃຜສະແດງຄວາມເຄົາລົບຕໍ່ລາວ "ພໍເລີກກອງປະຊຸມ, ລາວກໍອອກຫ້ອງການໄປ ແລະ ກັບເຂົ້າມາພ້ອມດ້ວຍປ້າຍນ້ອຍແຜ່ນໜຶ່ງ ມີນ້ອຍໃນວ່າ: "ຂ້າພະເຈົ້າເປັນນາຍ" ແລ້ວລາວກໍອັບປ້າຍນັ້ນໄປຕິດໄວ້ຜາປະຕູຫ້ອງການ. ຕໍ່ມາໃນມື້ນັ້ນ, ຫຼັງກັບລາກາກິນເຂົ້າທ່ຽງ, ລາວພົບວ່າມີຄົນອີກໜຶ່ງຊື່ຄວາມມາຕິດປ້າຍລາວໄວ້, ມີນ້ອຍໃນວ່າ: ເມຍຂອງທ່ານໂທນ, ເພິ່ນຕ້ອງການປ້າຍຂອງເພິ່ນຄືນ".

WHO'S THE BOSS

#BAOKBU

Mr. Lekka was complaining at a staff meeting the other day that he wasn't getting any respect. After the meeting, he went out and returned with a small sign that read: "I'm the boss." He taped it to his office door. Later that day when he returned from lunch, he found that someone had taped a note to the sign that said: "Your wife called. She wants her sign back!".

ເຮືອນບຸນ ທ່າຍ ເຮັດບາບຄົນທຽວທາງ

● ໂດຍ : ພູຜາ

ບໍລິສັດ ຫຼວງພະບາງ ພາວເວີ ຈຳກັດ
LUANG PRABANG POWER COMPANY LIMITED

ທະບາຄາບພັດທະນາລາວ
LDB Bank

ຜູ້ຊີ້ນຳ ທ່ານ ສິງຄຳ ວົງພະຈັນ	ຄະນະຊ່ຽວຊານທີ່ປຶກສາ ທ່ານ ສີສຸພັນ ແສງສະຫວັນ ທ່ານ ວິເສດ ສະແຫວງສິກສາ ທ່ານ ທອງດາ ສຸພາສິດ ທ່ານ ຄຳຫວັນ ດາລາວົງ	ຄະນະບັນນາທິການ ທ່ານ ປອ. ພິດສະໄໝ ບຸນວິໄລ ຫົວໜ້າ ບກ ທ່ານ ວິລະພັດ ພາບວິໄຊ ຮອງຫົວໜ້າ ບກ ທ່ານ ບຸນເກີດ ວົງໄຊຍາ ຮອງຫົວໜ້າ ບກ	ກອງບັນນາທິການ ທ່ານ ນາງ ກິງໃຈ ແສງອຳພັນ ທ່ານ ນາງ ໄຊໂສພາພອນ ມິ່ງມຸງຄຸນ ທ່ານ ກິງທະນູຄຳ ພິພິດເສລີ ທ່ານ ນາງ ສຸພາວັນ ຫອມສະນິດ	ອອກແບບ - ຈັດໜ້າ ທ່ານ ນາງ ກຸກກິກ ບຸດດາໄຊ
--	---	---	---	---